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EASPİLSAN milli batarya ve pil 

ürünlerini TEKNOFEST'te sergiliyor
- Deniz Harp Okulu öğrencilerinin "askeri  

turbo fan modülü" TEKNOFEST'te birinci oldu

HANDE ORTAY 7’DE

İSRAİL ATEŞİ  
TÜM DÜNYAYA  

YAYMAK İSTİYOR

TURAN GÜZEL 6’DA

CHP’DE İHTİRAS 
VE AKIL  

TUTULMASI

KORKUTARAK TUZAĞA 
 DÜŞÜRÜYORLAR

12

n MÜNEVVER Karabulut'u işkenceyle katlettikten sonra 
gönderildiği cezaevinde intihar ettiği bildirilen Cem 
Garipoğlu'nun mezarı 10 yıl sonra açıldı. Karabulut ai
lesi tarafından ölüm haberi şüpheyle karşılanan Gari
poğlu'nun kimlik tespiti için yapılan fethi kabir işlemi
ni, Ceza hukuku profesörü Adem Sözüer değerlendirdi. 
Sözüer, "On yıl sonra mezardan çıkmayan kefen,Adalet 
Bakanlığı tarafından kendine bağlı Adli Tıp Kurumu, 
İnfaz kurumu ve Cumhuriyet Savcılığına giydirilmiştir." 
dedi./6’DA 

n BOSNA HERSEK'te şid
detli yağış sonucunda 
meydana gelen sellerin 
ardından felaketin neden 
olduğu yaralar sarılmaya 
çalışılıyor. /6’DA

n   GEÇTİĞİMİZ gün Fatih'te Semih Çelik isimli 19 yaşındaki kişinin 2 kadı
nı katletmesinin ardından bir kadın cinayeti haberi daha geldi. Mer
sin'in Mezitli ilçesinde meydana gelen olayda, Sonay Öztürk Aslan adlı 
bir kadın, erkek arkadaşı U.A. tarafından boğularak öldürüldü. Polis 
ekipleri, şüpheli U.A.'yı evinde ölü olarak buldu. Olayla ilgili soruşturma 
devam ediyor. Korkunç olay Mersin'in Mezitli ilçesine bağlı Kuyuluk Ma
hallesi’ndeki bir apartmanda meydana geldi. İddiaya göre, 10 yaşındaki 
kızıyla yaşayan Sonay Öz
türk Aslan'ın bir süredir 
görüştüğü U.A., 3 Ekim'de 
kadının yaşadığı eve geldi. 
Burada U.A., Aslan'ı henüz 
belirlenemeyen bir nedenle 
boğarak öldürdü./6’DA

n   TÜRKİYE, başta Avrupa olmak üzere dünyanın 
çöpünü depolamaya devam ediyor. 2024'ün ilk 
3 ayında toplam 273 bin 988 ton çöp ithal edil
di. Bu çöplerin büyük kısmı Adana'ya gönderil
di. Gazze'de soykırım yapan İsrail'le her türlü 
ticaretin durdurulması istenirken İsrail’den 
alınan çöpün bedeli ise 1 milyon 304 bin 565 
doları buldu. /7’DE

Tek haneli enflasyon 
için hedef 2026
Cumhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet Yılmaz, "Gelecek yıl enflasyonu 20'nin altına düşürmeyi  
hedefliyoruz. 2026'da ise yeniden ülkemizi tek haneli rakamlarla buluşturmak istiyoruz." dedi. n Yılmaz, Ümraniye Belediyesi Osmangazi Millet Bahçesi 

Adile Sultan Sosyal Tesisleri'ndeki Ümraniye İş Dünya
sı Buluşması'nda yaptığı konuşmada, ekonomik prog
ramın başarısının siyasi ve toplumsal sahiplenmeye 
bağlı olduğunu, bunlar varsa programların başarılı ol
duğunu söyledi. Tek haneli enflasyon hedefi için 
2026'yı işaret etti. Ekonomide en olumsuz durumun 
belirsizlik olduğunu vurgulayan Yılmaz, "Ne kadar 
yükselirse belirsizlik, ekonomiyi o kadar olumsuz etki
ler. Türkiye şu anda bu belirsizlikleri en aza indirdiği 
bir dönemden geçiyor. Genel ve yerel seçimlerle siyasi 
belirsizlikler ortadan kalktı, uygulamakta olduğumuz 
Orta Vadeli Program ile de politika belirsizliklerini or
tadan kaldırdık. Dolayısıyla öngörülebilirliği sağladığı
mız, istikrarı, güveni pekiştirdiğimiz bir anlayışla yolu
muza devam ediyoruz." diye konuştu. 

"EN KÖTÜ ŞEY BELİRSİZLİK"

n  Yılmaz, Türkiye'nin büyümesinin devam ettiğini, yıl so
nunda beklenilen milli gelir düzeyinin nominal dolar 
bazında 1,3 trilyon doların üzerinde, kişi başına gelir 
seviyesinin ise ilk defa 15 bin dolar civarında görülece
ğini kaydetti. Haziranla birlikte dezenflasyon dönemi
ne girildiğinin altını çizen Yılmaz, "Başından beri hep 
söyledik, 'Bakın yılın ikinci yarısında belirgin bir düşüş 
olacak.' dedik. Nitekim mayıs ayına kadar enflasyonu
nuz arttı, mayısta tepeyi buldu. Mayıs ayından bugüne 
26 puanın üzerinde bir düşüş oldu enflasyon oranın
da. Fiyat düşüşünden bahsetmiyoruz, enflasyon oranı
nın düşüşünden bahsediyoruz. Tabii bu ayrımı yap
mak gerekiyor. Son açıklanan rakamımız 49,4. Uzun 
bir aradan sonra yüzde 50'nin altını görmüş olduk. Yıl 
sonunda 41,5 gibi Orta Vadeli Programımızda tahmi
nimiz söz konusu. Gelecek yıl enflasyonu 20'nin altına 
düşürmeyi hedefliyoruz. 2026'da ise yeniden ülkemizi 
tek haneli rakamlarla buluşturmak istiyoruz." diye ko
nuştu.

"GEÇİŞ DÖNEMİ TAMAMLANDI" 

Birliklerimiz yerinde kalacak
n "The Irish Times" gazetesinin 

İrlandalı kaynaklara dayandır
dığı habere göre, İsrail ordusu, 
Lübnan sınırındaki bir kara
kolda görev yapan İrlanda ve 
UNIFIL birliklerinden çekil
melerini talep etmişti. Ancak 
İrlanda, bu talebi geri çevire
rek görevine devam edeceğini 
açıkladı. /7’DE

O kefen Adalet Bakanlığı'na 
bağlı kurumlara giydirildi

Bosna Hersek'te can  
kayıplarının olduğu sel 
felaketinin ardından  
yaralar sarılıyor 

n AFAD Deprem ve Risk Azaltma Genel Müdürü Prof. Dr. Or
han Tatar, yaptığı açıklamada Marmara Bölgesi'nde büyük 
bir deprem riski olduğunu belirtti. Tatar, 1999 İzmit depre
mi ile 1912 Mürefte depremleri arasında kalan fay hattının 
henüz kırılmadığını ve 250 yıllık bir birikimin olduğunu 
söyledi. Bu durumun, 7.2 ile 7.8 arasında bir büyüklükte 
deprem üretebileceği anlamına geliyor./6’DA

Marmara Fayı 
uyanıyor

n  MHP Lideri Bahçeli, Meclis'te 
DEM Partili milletvekillerinin 
elini sıkmasının ardından yap
tığı açıklamada "Cumhur İttifa
kı'nın bileşeni olarak Cumhur
başkanı Erdoğan'ın çağrısını 
desteğimizi gösterdik. Ellerini 
sıkmam Türkiye partisi olarak 
gerekeni yaptığımın gösterge
sidir. Bu bir insani görevdir. 
Başka anlamlar çıkarılmamalı
dır. MHP bir adım atmazsa 
başkalarından da adım beklen
mez. Gerginlik yaratmanın ge
reği yoktur" dedi. /6’DA

n  Cumhurbaşkanı Yardımcısı 
Cevdet Yılmaz, 81 ilde kira söz
leşmelerinin eDevlet Kapısı 
üzerinden yapılabileceğini du
yurdu. Kira artış oranları da 
açıklandı; Eylül ayında kira 
zam oranı yüzde 63,47 olarak 
belirlendi. /5’TE

n  HAZİNE ve Maliye Bakanı Şim
şek, bir kuyumcunun aylık or
talama vergi matrahı miktarı
nın ortaya çıkmasının ardın
dan açıklama yaptık. Şimşek 
"Vergide adaleti sağlamakta 
kararlıyız" dedi./5’TE

n  MİSYON Bank Genel Müdürü 
Önder Halisdemir, Türkiye’yi 
dijital varlıkların saklanması 
konusunda bölgesel merkez 
haline getirmek istediklerini 
söyledi. /5’TE

Başka anlamlar 
çıkarılmamalı

Kira sözleşmelerinde 
yeni dönem: e-Devlet 
üzerinden yapılacak

Şimşek: Vergide  
adaleti sağlayacağız 

Misyon Bank, Türkiye'yi  
bölgesel saklama  

merkezi yapmayı hedefliyor 

Mersin'de 
bir kadın 

boğularak 
öldürüldü

İsrail'in çöpünü 
de alıyoruz
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Çankırı Karatekin Üniversite-si (ÇAKÜ) Mühendislik FakültesiGıda Mühendisliği Bölümü Öğre-tim Üyesi Doç. Dr. Hüdayi Ercoş-kun, mantarların tüketim ve sakla-ma koşullarına dikkat edilmemesidurumunda ciddi gıda zehirlen-melerine yol açabileceğini söyledi.Ercoşkun, AA muhabirine, man-tarın beslenme açısından önemlibir besin olduğunu belirtti.Mantarların esansiyel amino-asitler başta olmak üzere birçokvitamin ve mineral içerdiğine işa-ret eden Ercoşkun, "Bu bakımdanbeslenme açısından önemli bir be-sin maddesidir. Kültür mantarları-nın yanı sıra özellikle bugünlerdedağlarımız, özellikle çam ormanla-rında kanlıca, kuzu, cincile gibimantarlarımız doğal olarak bulu-nabiliyor. Bunlar köylülerimiz ta-rafından toplanıp gıda olarak tü-ketilebildiği gibi pazarlarımızdada satılabiliyor." dedi.Mantarın gıda güvenliği bakı-mından birçok riske sahip olduğu-na dikkati çeken Ercoşkun, "Önce-likle doğru mantarların seçilmesive toplanması, doğru türlerin top-lanması gereklidir. Çankırı bölge-sinde en yaygın olan çam ağaçları-nın altında yetişen kanlıca manta-rımız, lactarius türü mantardır.Lactariusun içinde zehirli mantar-lar fazladır. Yüzeyi tüylü ve etrafıdalgalı olan mantarlar genel ola-rak zehirli kabul edilmektedir."diye konuştu.
"mantarı pişirdikten son-

ra mümkün olan en kısa sü-
rede tüketmeliyiz"Mantarın gıda güvenliğinde birdiğer unsurun pişirilmesi, tüketil-mesi ve pişmiş olarak muhafazaedilmesi olduğunu anlatan Ercoş-kun, şöyle devam etti:"Doğadan toplanan birçokmantar, parazitler ile E.coli, liste-ria monocytogenes, salmonellagibi bakterileri içerebilmektedir.Bu açıdan aldığımız mantarları yı-kamalı ve mümkünse sirkeli sudabir süre beklettikten sonra pişir-meliyiz. Anadolu'nun genel özelli-ği, bütün gıdaları oldukça iyi pişi-ririz. Çünkü bulunduğumuz iklimcoğrafyası mikroorganizmalarıngelişimi için ideal sıcaklıkları sağ-lar. Mantar da aynı şekilde iyiceher tarafı pişirilmelidir. Mantar iyipişirildikten sonra içinde hiçbirmikroorganizma kalmaz. Bu ba-kımdan diğer gıdalarla, özellikleçiğ gıdalarla teması oldukça riskli-dir. Buzdolabında muhafaza eder-ken çiğ etlerden veya başka gıda-lardan mikroorganizma bulunma-yan mantara mikroorganizmalarbulaşabilir. Protein başta olmaküzere besin içeriğince zengin olanmantar, bu haliyle mikroorganiz-malar için iyi bir üreme alanıdır.Mikroorganizmalar hızla çoğalabi-lir, insan sağlığı için riskli sayıyaulaşabilir ve sonunda ciddi gıdazehirlenmesine yol açabilir. Bu ba-kımdan mantarı pişirdikten sonramümkün olan en kısa sürede tü-ketmeliyiz."Ercoşkun, yabani mantarlarınyılın belli zamanlarında, yağışlıdönemlerde çok olduğu için mu-hafaza edilmesi ve pazarlanmasın-da sorun yaşanabileceğinin altınıçizerek, "Bu bakımdan mantarla-rın özellikle kurutularak veya tur-şusu yapılarak muhafaza edilmesiuzun süre faydalı özelliklerindenfaydalanmamız için bize imkansağlayabilir. Toplanan mantarlarıgüneşte kurutarak mantar kurusuolarak kullanılabilir veya kurutul-muş mantarı farklı gıdaların hazır-lamasında kullanabiliriz." ifadele-rini kullandı.

"Mantar pişirme ve
muhafaza şartlarına

göre gıda 
zehirlenmelerine 

yol açabilir" uyarısı

Sağlık Bakanlığı, alarm veren 
sezaryen oranlarına karşı 

"normal doğum"u teşvik edecek

Sağlık Bilimleri Üni-versitesi Erzurum Tıp Fa-kültesi Kadın Hastalıkları veDoğum Ana Bilim Dalı Öğre-tim Üyesi Doç. Dr. BerrinGöktuğ Kadıoğlu, "Doktorreçetesi dışında mamaylabeslenmenin doğru olmadı-ğını düşünüyoruz." dedi.Erzurum Şehir Hastane-si Başhekim Yardımcısı veKadın Doğum Klinik Sorum-lusu da olan Kadıoğlu, AAmuhabirine, "1-7 Ekim Em-zirme Haftası" dolayısıyladeğerlendirmelerde bulun-du.Doktorlar, akademisyen-ler, anneler, anne adaylarıve sağlık personeli ile bebe-ğe temas edecek herkesinkatılımıyla hastanede sem-pozyum düzenleyip etkinlikgerçekleştirdiklerini anlatan Kadı-oğlu, "1-7 Ekim Emzirme Haftasıaynı zamanda Bakanlık tarafından'Normal Doğum Haftası' olarak dabelirlendi. Artık dünyada her şeysunileşmeye başladı, bu suniliğe'dur' demenin zamanı geldi. Nor-mal doğumu teşvik edip artık se-zaryeni istemiyoruz." ifadelerinikullandı.Kadıoğlu, anne sütüne teşvikiçin ticari alanların da hassas dav-ranması gerektiğini belirterek, bu

konuda toplumun üzerine düşeniyapmasını istedi.
"anne sütü altın değerin-

de"Hastanede mama, formula be-sinler, biberon ve emzik kullanma-dıklarını ifade eden Kadıoğlu, "Has-tanedeki ticari alanlarda mama, bi-beron ve emzik satışı yasak. Doktorreçetesi dışında mamayla beslen-menin doğru olmadığını düşünüyo-ruz. Çünkü altın değerindeki annesütü, çocuğun ilerideki yaşamınıetkiliyor, ruh sağlığından okul ba-

şarısına kadar çok önemli." dedi.Annelere tıbbi zorunluluk yoksanormal doğumu tavsiye eden Kadı-oğlu, şöyle konuştu: "Normal doğu-ma ve anne sütüne teşvik etmek açı-sından mamalardan, biberondan veemziklerden doktor izni olmadanuzak durmakta fayda var, satışlarınında reçeteyle yapılmasını istiyoruz.Mama ve emziklerle ilgili çok kont-rolsüz satışlar var. Bebek, biberonlaverildiğinde mamanın tadına ve hızlıbeslenmeye hemen alışıyor, anne sü-tünden de o oranda hızlıca uzaklaşı-

yor. Yani annesini emmek istemi-yor. Bizim yenidoğan yoğun bakımünitemizde bile biberon yok, kaşık-la besliyoruz."
"mamada çok mineral

var" algısı yanlışKadıoğlu, "Mama verelim bi-raz daha büyüsün.", "Mamada çokvitamin, mineral var." gibi toplu-ma yanlış yönlendirmeler yapıl-dığına işaret ederek, "Anne sütü,barındırdığı immünglobulinleri,antikorları, vitamin ve mineralle-riyle, yani 50 çeşit vitamin, mine-ral ve koruyucu madde sayılabili-yor ve bunlar gerçekten bebeğinbüyümesine, gelişimine, ruh sağ-lığına son derece etkili. Zaten be-beği doğar doğmaz anneyle bağkurması için kucağına veriyoruz."ifadelerini kullandı.Türkiye'de sezaryen oranları-nın çok yüksek olduğuna dikkatiçeken Kadıoğlu, en çok doğum kor-kusu ve estetik kaygısı nedeniylesezaryenin tercih edildiğini dile ge-tirdi. Doğu Anadolu'ya hitap edenhastanelerinde, sezaryen oranınınyüzde 15-18 olduğunu, doğum ön-cesi, gebelik ve emzirmeye kadarher türlü eğitim ve danışmanlıkdesteği verildiğini anlatan Kadıoğ-lu, hastanede uzaktan gelen anneadaylarına gebe misafirhanesi veanne oteliyle hizmet sunduklarınısözlerine ekledi.

Anne sütüne teşvik için mamaların
reçeteyle satılması önerisi

Cumhurbaşkanı Recep TayyipErdoğan'ın eşi Emine Erdoğan, SağlıkBakanı Kemal Memişoğlu ile hekimler,ebeler ve anne adaylarının katılımıyladün tanıtımı yapılan Normal DoğumEylem Planı, anne ve bebek sağlığınıkorumaya yönelik çalışmalar çerçeve-sinde hayata geçirildi.AA muhabirinin plandan derlediğibilgilere göre, tıbben gerekli olmayansezaryen oranlarının azaltılması veanne-bebek sağlığı açısından etkileribilimsel olarak kanıtlanmış normal do-ğumun özendirilmesi amaçlanıyor.Bu kapsamda, doğum yapılankamu, üniversite ve özel hastanelerintümüne "Gebe Okulu" kurma zorunlu-luğu getirilecek. Bu hastanelerde "AnneDostu Hastane" ünvanını almak için ge-rekli fiziki standartların oluşturulmasısağlanacak.Bakanlık, bunun için gerekli mevzu-at düzenlemelerini hazırlayarak, uygu-lamaya koyacak.
"annelik Yolculuğu" mobil

uygulaması oluşturulacakEylem planıyla anne adaylarına, ge-belik, doğum ve lohusalık süreçlerineilişkin kapsamlı bilgilendirmeler yapı-lacak, var olan eğitim faaliyetlerininkapsamının genişletilmesi, daha çok ki-şiye ulaşması sağlanacak.Anne adaylarının, gebelikten doğu-ma uzanan tüm süreçlerde bilimsel ola-rak kanıtlanmış en doğru bilgilere ula-şabilmesi amacıyla "Annelik Yolculuğu"mobil uygulaması hayata geçirilecek.Gelecek aylarda tanıtımı yapılacak uy-gulama sayesinde anne adayları merakettiği tüm sorulara cep telefonlarındankolaylıkla erişebilecek.
Doğumhanelerde "rehber

ebe" dönemiBakanlık, ebelerin görev ve yetkile-rinin genişletilmesine yönelik yeni dü-zenlemeleri hayata geçirecek, doğum-hane çalışanlarına maddi teşvik sağla-nacak.Tüm doğumhanelerde "rehber ebe"ve "doğumhane sorumluları" belirlene-cek.Halihazırda verilen ebelik eğitimleri

daha güçlü bir yapıya kavuşturulacak.Kadın hastalıkları ve doğum uzmanlarıile ebeler, tıbbi hatalı uygulamalar ko-nusunda bilgilendirilecek.
Sezaryen ameliyatlara yöne-

lik denetim başlayacakDoğum ve sezaryen yönetimi, Ba-kanlıkça hazırlanan klinik rehberleregöre gerçekleştirilecek.Hastanelerde sezaryen ameliyatlarayönelik denetim ve takip çalışmalarıyapılacak. Kamudaki sağlık yöneticile-rinin performans kriterlerine primer(ilk) sezaryen oranları da eklenecek.Sezaryen oranı yüksek hastanelere,kök nedenlerin belirlenmesine yönelikaylık ziyaretler yapılacak.Toplumsal bilgilendirme süreciBakanlık, toplumun normal doğu-mun önemi konusunda bilinç kazan-masına yönelik, kamu spotlarını yayım-layacak. Bu konuda uzmanlar, televiz-yon programlarına çıkarak, bilgilendir-mede bulunacak, sosyal medya üzerin-den de benzer çalışmalar yürütülecek.81 ilde gebe ve gebe yakınlarınınbilgi alabileceği stantlar eş zamanlı ku-rulacak.

Sağlık Bakanlığınca hazırlanan "An-nelik Yolculuğu" kitabı dijital olaraktoplumun erişimine açılacak. Kitabayönelik hazırlanan videolar, aile hekim-likleri ve Gebe Okulları'nda da kullanı-lacak, ayrıca e-Nabız'a entegre edilecek.Bakanlığın, en güncel verileri temsileden "2022 Sağlık İstatistikleri Yıllığı"verilerine göre, Türkiye'de sezaryenameliyatı oranı Dünya Sağlık Örgütü-nün (DSÖ) makul kabul ettiği yüzde 15sınırının çok üzerinde seyrediyor, nere-deyse her iki çocuktan biri sezaryenledoğuyor.Devlet, üniversite ve özel tüm has-tanelerde toplam sezaryen ameliyatla-rın hastane doğumları içindeki oranı2022'de yüzde 62,8 olarak belirlenir-ken, bu oran 2021'de yüzde 60,9,2020'de ise yüzde 59,6 olarak kayıtlarageçti.Devlet hastanelerinde sezaryenameliyatların hastane doğumları için-deki oranı 2020'de yüzde 42,8,2021'de yüzde 44,6 olurken, bu oran2022'de 46,4'e yükseldi.Sezaryen ameliyatların hastane do-ğumları içindeki oranı, üniversite has-

tanelerinde 2020'de yüzde 71,4,2021'de yüzde 73,1 ve 2022'de ise yüz-de 74,4 olarak gerçekleşti.Özel hastanelerde ise 2020'de yüz-de 74,1 olan bu oran, 2021'de yüzde75,5'e, 2022 itibarıyla da yüzde 78,1'eyükseldi.
İlk sezaryende özel hastane-

ler başı çekiyorPrimer sezaryen ameliyat oranlarıda yıllar içerisinde artış gösterdi. Pri-mer sezaryen ameliyatların hastanedoğumları içerisindeki oranı 2022'deyüzde 32,5 olarak gerçekleşirken, buoran 2021'de yüzde 30,3, 2020'de iseyüzde 30 olarak kayıtlara geçti.Kamu hastanelerinde primer se-zaryen ameliyatı oranları 2020'de16,8, 2021'de 17,5, 2022'de ise 18,5oldu. Üniversite hastanelerinde2020'de 36,4 olan primer sezaryenoranları, 2021'de 36,8'e, 2022'de ise38,8'e çıktı. Primer sezaryende özelhastaneler de yüksek oranlarıyla dik-kati çekti. 2020'de yüzde 41,8,2021'de yüzde 42,3 olan primer se-zaryen ameliyatlar, 2022'de yüzde46,2 düzeyine yükseldi.

"Normal Doğum Eylem Planı" ile kamu, üniversite ve özel hastanelerin tümüne"Gebe Okulu" kurma zorunluluğu getirilecek, ebelerin görev ve yetkileri genişle-tilecek, sezaryen ameliyatlara yönelik denetim ve takip çalışmaları yapılacak.
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ÇanKırı’da bir akaryakıt istas-yonunda polis memurları ile akar-yakıt istasyonu çalışanı arasındaçıkan arbedenin çalışanlardan biri-nin plakasız motosiklete akaryakıtvermek istememesinden kaynak-landığı ortaya çıktı.Olay, dün Çankırı il merkezindebulunan bir akaryakıt istasyonun-da meydana geldi. Edinilen bilgiyegöre, akaryakıt istasyonuna gelenbir özel harekat polisi plakasız mo-tosikletine yakıt almak istedi.Akaryakıt çalışanı Cihan Ali Ceylanmotosiklette plaka olmadığı içinyakıt veremeyeceğini söyledi. Busebeple Cihan Ali Ceylan ile özelharekat polisi arasında tartışmaçıktı. Kısa sürede büyüyen tartışmakavgaya dönüştü. Daha sonra olayyerine gelen polis memurunun ar-kadaşları da kavgaya karıştı. Kav-ganın ardından her iki taraf da bir-birlerinden şikayetçi oldu. Olaylailgili idari ve adli işlem başlatıldı.Olayla ilgili soruşturma devamederken, akaryakıt istasyonu çalı-şanları yaşanan olayı anlattı.
“5-6 tane özel harekat

ekibi gelerek durumu anla-
madan tekme tokat daldılar”Telefon görüşmesinin ardındanözel harekat ekiplerinin gelip darpettiklerini söyleyen Cihan Ali Cey-lan, “Plakasız bir motosiklet yakıtalmak için benzinliğe geldi. Plaka-sız olduğu için yakıt veremedim veneden plakası olmadığını sordum.O sırada başka bir araç gelince onayakıt doldurmaya gittim. O esnadabaşka bir çalışan motosiklete yakı-tını doldurmuş. Yakıtını aldıktansonra beni yanına çağırıp ‘sen be-nim kim olduğumu biliyor musun’diyerek bana küfür ederek tahriketti. Daha sonra aramızda bir kavgaçıktı. Ben de olay büyümesin diyeiçeri girdim. Bir telefon görüşmeyapmasının ardından 5-6 tane özelharekat polisi gelerek durumu an-lamadan tekme tokat daldılar” diyekonuştu.Akaryakıt istasyonu çalışanıGökhan Aytekin, “Üzerinde plakaolmayan bir motosiklet benzin ala-maya benzinliğe geldi. Pompacı ar-kadaşımız da plakası olmadığı içinyakıt veremeyeceğini söyledi. Son-ra yakıtı aldığı halde yanına çağıra-rak bizi tahrik etti. Olayın büyüme-sini istedi. Arkadaşlara kavga et-memesi gerektiğini söyledim. Fakatkarşı taraf ısrarla kavga etmek ni-yetindeydi, argo kelimeler kullandı.Tartışma sonrası iki tarafta zarargördü. ‘Size bunun hesabını ödete-ceğim’ diyerek arkadaşlarını çağır-dı. Belindeki silahı göstererek bizitehdit etti. Soğukkanlılığımızı ko-ruyarak bir şey yapmadık. Sonraözel harekat ekipleri benzinliğe ge-lerek sanki bir baskın yaparmışgibi anlayıp dinlemeden ilk öncepompacı arkadaşımızı yere yıktılar,tekmeler attılar, sonra bana vurdu-lar. Biz askerimizi, polisimizi seveninsanlarız. Bir şey yapmadık” diyekonuştu.

polislerle ile akaryakıt
istasyonu çalışanları

arasındaki kavga
akaryakıt verme 
tartışmasından 

çıkmış

Gazİantep’te uyuşturucumadde imal ve ticareti yaptığı tes-pit edilen 1 şahıs, evine yapılanbaskında 4 kilogram skunk cinsiuyuşturucu madde ile yakalandı.Gaziantep İl Jandarma Komu-tanlığı ekipleri, uyuşturucu ve uya-rıcı madde ile mücadeleye yönelikCumhuriyet Başsavcılığı koordine-sinde çalışma yaptı. Yapılan çalış-malar neticesinde Şehitkamil ilçe-sinde “uyuşturucu madde imal veticareti” yaptığı tespit edilen C.Y.isimli şahsın evine arama yaptı.Aramalarda 4 kilogram skunk cinsiuyuşturucu madde ele geçirilirkenşüpheli şahıs yakalanarak gözaltı-na alındı. Şüpheli şahıs, sevk edil-diği adli makamlarca adli kontrolşartı ile serbest bırakıldı.

Uyuşturucu 
tacirine 

jandarma 
baskını

Tekirdağ'ın Süleymanpaşa ilçesin-de yaşanan korkunç silahlı saldırı-da, platonik bir aşk cinayete dön-üştü. 1 kişinin hayatını kaybettiği,biri polis olmak üzere 4 kişininyaralandığı olayda saldırgan E.U.,kısa süre sonra yakalandı.

Tekirdağ'da platonik aşk dehşeti: 
1 ölü, biri polis 4 yaralı

Uşak’ta inşaat erkek cesedi bulundu
uşaK’ın Banazilçesinde inşaat ha-lindeki bir binayaçalışmaya gelen işçi-ler, yaşlı bir erkeğeait ceset ile karşılaş-tı. Edinilen bilgileregöre, Uşak’ın Banazilçesine bağlı 31Ağustos Mahalle-si'nde bulunan birinşaat halindeki bi-naya çalışmak içingelen işçiler, 60 ya-şındaki Fikret Yıl-maz’ın inşaat içere-sinde hareketsiz birvaziyette olduğunugördüler.İnşaat işçilerinihbarı üzerine olayyerine 112 Sağlık vepolis ekipleri sevk

edildi. 112 Sağlıkekiplerince yapılanilk incelemede Yıl-maz’ın hayatını kay-bettiği belirlenir-ken, polis ekiplerin-ce çevrede güvenlikönlemi alınırken,ekiplerce yapılan ilkincelemenin ardın-dan Yılmaz’ın cena-zesi Banaz DevletHastanesi’ne götü-rüldü.Fikret Yılmaz’ıncenazesi otopsi ya-pılmak için UşakEğitim ve AraştırmaHastanesi’ne sevkedilirken, Yılmaz’ınkesin ölüm sebebiyapılacak otopsidensonra belli olacağıöğrenildi.
Çalıntı motosikletle

silahlı saldırıya 
hazırlanan 2 şahıs

yakalandı
İstanbul Esenyurt’ta çalıntımotosiklet ile silahlı saldırı hazırlı-ğında bulunan 2 şahıs, polis uygula-masında yakalandı. Çok sayıda suçkaydı bulunan şahısların üzerindenise maske ve silah çıktı. Esenyurtİlçe Emniyet Müdürlüğü ekipleri,Koza Mahallesi'nde dün akşam sa-atlerinde yapılan uygulamada şüp-he üzerine seyir halindeki motosik-leti durdurdu. Plaka sorgusundamotosikletin Zeytinburnu'ndan ça-lındığı belirlenirken, 2 şüpheliyeGenel Bilgi Taraması (GBT) yapıldı.Sorgulamasında şüpheli BerkayU.'nun (23) 18 ayrı suçtan, ÖzgürA.'nın (23) ise 2 ayrı suçtan kaydıolduğu tespit edildi. Polislerin ara-malarında ise şahısların üzerinden2 adet silah, 2 adet maske ve çok sa-yıda mermi ele geçirildi. İddiayagöre şahıslar ifadelerinde bir iş ye-rini kurşunlamak üzere hareketegeçtiklerini itiraf etti.Gözaltına alınan 2 şüpheli iseemniyetteki işlemlerinin ardındanbugün adliyeye sevk edildi.

antalya'da yakınlarının birsüredir ulaşamadığı genç otelodasında ölü olarak bulundu. Po-lis ekipleri gencin intihar etmişolabileceğini değerlendiriyor.Olay, saat 12.30 sıralarında An-talya'nın Muratpaşa ilçesi ZerdalilikMahallesi Cebesoy Caddesi üzerin-de bulunan bir hotelde meydanageldi. Edinilen bilgiye göre 2 günönce hotele giriş yapan ve bugün çı-kış yapması gereken Ömer Say-dam'a (21) ulaşamayan görevlileryedek anahtarla odaya girdi. Say-

dam'ı hareketsiz şekilde gören gö-revliler durumu 112 Acil Çağrı Mer-kezi'ne bildirmesi üzerine olay yeri-ne polis ve sağlık ekipleri sevk edil-di. Yapılan kontrollerde Saydam'ınhayatını kaybettiğinin belirlenmesiüzerine olay yerine Antalya EmniyetMüdürlüğü Asayiş Şube Müdürlü-ğü'ne Cinayet Büro Amirliği ve OlayYeri İnceleme ekipleri sevk edildi.
yakınları 112'yi araya-

rak kayıp başvurusunda
bulunmuşBu sırada Aşık Veysel Cadde-

si'nde ikamet ettiği öğrenilen Say-dam'ın Şırnak ilinde bulunan ya-kınları kendisine ulaşamayınca112 Acil Çağrı Merkezi'ni araya-rak kayıp başvurusunda bulun-dukları öğrenildi. Polis ekipleri-nin çalışmasının ardından ÖmerSaydam'ın cansız bedeni kesinölüm nedeninin belirlenmesi içinAntalya Adli Tıp Kurumu morgu-na kaldırıldı. Cinayet Büro ekiple-ri Saydam'ın intihar etmiş olabile-ceği ihtimali üzerinde de çalışma-larını yürütüyor.

Olay, saat 12.30 tarihinde Süleymanpaşailçesi Hükümet Caddesi üzerinde meydanageldi. Edinilen bilgilere göre, 33 yaşındakiE.U., uzun süredir platonik bir aşk beslediğiF.Ö.'yü çay ocağında otururken silahla hedefaldı. Saldırgan önce, yanında oturan BarkınPerçin'e silahını doğrultarak kafasına ateşetti. Ardından F.Ö.'ye yönelerek ateş etmeyedevam etti. Saldırgan E.U., olayın ardından ça-lıştığı iş yeri olan Evkur mağazasına giderekburada iş arkadaşları olduğu iddia edilen S.D.ve N.Ç.K.'yı da silahla yaraladı.
Kaçış ve polisin yaralanmasıE.U., olaydan sonra iş yerinin sevkiyat ara-cıyla kaçmaya çalıştı. Çevre yoluna doğru iler-leyen E.U., burada polis tarafından durdurul-mak istendi. Kaçışı sırasında polis ekipleri ta-rafından silahını bırakması yönünde yapılanuyarıya uydu. Ancak, zanlı silahını yere bıra-kırken silahın yanlışlıkla ateş alması sonucubir trafik polisi ayağından vuruldu. Yaralananpolis memuru, sağlık ekipleri tarafından has-taneye kaldırıldı.

Ulaşılamayan gencin cansız 
bedeni hotel odasında bulundu
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Dünya birDen büyüktür:
bM'De reforM kaçınılMaz

BirleşMiş Milletler (BM) eski FilistinÖzel Raportörü Richard Falk, dünyada ya-şanan krizlerin önlenebilmesi için BM'deneden reform yapılması gerektiğini AAAnaliz için kaleme aldı.***2024'de Birleşmiş Milletler (BM) gibibir organizasyon var olmasaydı, kurulma-sı için birçok ses yükselirdi. Gerçek şu ki,BM 79 yıldır varlığını sürdürüyor. Son za-manlarda yaşanan savaşların önlenmesi,küresel güvenlik, jeopolitik engellemelerve üye ülkelerin birbirlerine meydan oku-maları gibi hususlar söz konusu olduğun-da, BM belki de şimdiye kadar yaşanan enbüyük güven kriziyle karşı karşıya. Ancakson zamanlardaki bu hayal kırıklığıyladolu siciline rağmen birçok kişi BM'nin21. yüzyılın gerçekliğinde, kendisine acilihtiyaç duyulan bir dönemde insanlığafayda sağlayacağını umuyor.
Daha iyi bir gelecek için çok ta-

raflı çözümlerBM Genel Sekreteri Antonio Guter-res'in cesur girişimi BM Geleceğin Zirvesiuluslararası kamuoyunda ve bazı hükü-metlerde yüksek beklentiler yarattı. 22-23 Eylül tarihlerinde gelecek dünyanınkarmaşık meselelerini irdelemek için ger-çekleşen bu etkinlik, geleceğe yönelik faa-liyet ve vaatler programı olarak karşımızaçıkıyor.Böylesi reformist bir çerçeve, BM me-raklıları tarafından BM'nin insanlığın ihti-yaçlarına daha adil bir şekilde hizmet et-mesini sağlayacak ve yüzyılda bir yakala-nabilecek bir fırsat olarak nitelendirildi.Ancak bir zamanlar umut vaat eden Gele-ceğin Zirvesi, hayal kırıklığı ve belirsizlik-lerle karışık bir atmosferde düzenlendi.BM Güvenlik Konseyi'ndeki veto yetkisine

sahip 5 siyasi liderden hiçbirinin bu zirve-ye katılmaması ise oldukça rahatsız edicibir durum olarak karşımıza çıktı. Kasım2024'te Amerika Birleşik Devletleri'nde(ABD) yapılacak başkanlık seçimleri önce-si Kamala Harris ve Donald Trump arasın-daki siyasi tartışmalar iki adayın daABD'nin dünyayı yönetmeye devam etme-si yönündeki niyetlerini açıkça ortayakoymasına rağmen, iki adayın da sankiBM hiç yokmuş ve eleştirilmeye değmez-miş gibi tavır aldıklarını görmek üzücü.
"Dünya beşten büyüktür"Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdo-ğan'ın yıllar önce çok isabetli bir şekildeifade ettiği "Dünya beşten büyüktür." slo-ganı bugün daha da güçlü bir şekilde ken-dini gösteriyor. Geçtiğimiz yıl yaşanan çal-kantılı olayların incelemesi ancak "Dünyagerçekten beşten büyük mü?" gibi ironikbir soruyla son bulacaktır.Her gün vahşet görüntülerinin eş za-manlı olarak dünya halklarına yayınlandı-ğı ve Nazi Holokostundan bu yana yaşa-nan en kötü soykırım olan Gazze Soykırı-mı'na seyirci kalan BM'nin çaresizliğiylegeçen bir yılın ardından, bu rahatsız edicisoruyu sormak gayet yerindedir. Hatta busoru daha da aydınlatıcı bir şekilde yeni-den ifade edilebilir. Nitekim bu soruya ekolarak, İsrail'e suç ortağı olarak destekvermekte asla tereddüt etmeyen ABD,Fransa ve İngiltere'ye atıfla "Dünya üçtenbüyüktür" ya da küresel hegemonyayakarşı direnişin daha da aydınlatıcı bir slo-ganı olarak "Dünya birden büyüktür." de-nilebilir. Bu ifade ABD'nin, NATO ittifakı-nın ve İsrail soykırımına yeşil ışık yakanBatılı destek grubunun lideri olduğunu daortaya koyacaktır.Yine de Türkiye, BM'nin en büyük yapı-sal ve operasyonel zaafı olan jeopolitiğin

öncelenmesi noktasına etkili bir şekildedikkat çeken ilk ülke olduğu için dünyahalklarının minnettarlığını hak ediyor.Dünya Savaşı'nın büyük galiplerineBM'nin bağlayıcı kararlar alma konusun-da anayasal yetkiye sahip tek organındasınırsız veto hakkı verilmesi, örgütü dahailk günden felce uğrattı. Bu karar dünya-nın en tehlikeli ülkelerine ayrıcalık sağlar-ken bu ülkelerin müttefiklerine ve dostla-rına da "cezasızlık" imkanı sundu. İsrailBüyükelçisi'nin dünyanın dört bir yanın-dan gelen delegelerin huzurunda GenelKurul kürsüsünde BM Anlaşmasını parça-layabilmesi BM'nin bu temel zaafını uygu-lamalı olarak gözler önüne serdi. 1945’teise Meksikalı bir diplomat, yeni kurulanBM'den ne beklenmesi gerektiğine ilişkinbir soruya şu sözlerle yanıt vermişti:“Kaplanlar özgürce dolaşırken fareleri so-rumlu tutan bir örgüt yarattık.” Esasındabu basit ifade bile, BM'nin barış ve güven-liğe yönelik temel açmazlarını kendi An-laşmasının ruhuna uygun bir şekilde elealma hususunda temel eksikliklerini açıkbir şekilde ortaya koyuyor. Bu durum, Çinbundan kısmen müstesna olmak üzere, buülkelerin ihtiyatlı ve uluslararası hukukasaygılı bir şekilde hareket etmedeki başa-rısızlıklarıyla daha da vahim bir hal alıyor.
BM'ye yönelik hayal kırıklığı

büyüyor       Rakip ideolojilerin bulunduğu bir dün-yada ve 1940'lardan 1990'ların başınakadar süren Soğuk Savaş ortamında jeo-politik dengeye dayalı böyle bir yaklaşı-mın benimsenmesi anlaşılabilirdi. Ancak1991'de Sovyet Sosyalist CumhuriyetlerBirliği'nin (SSCB) çöküşüyle dünyada jeo-politik sorunlara ara vermek ve ekolojiksorunlarla kuşatılan son derece istikrar-sız bir ortamda ortak güvenlik çerçeve-sinde küresel kamu yararına çalışmakiçin altın bir fırsat doğdu. Batı, nükleer si-

lah sahibi devletlere silahsızlanma müza-kerelerine katılma yükümlülüğü getirmekve veto hakkını sona erdirmek için elinegeçen bu tarihi fırsatı kaçırdı. Bu türdendüzenlemelerle dünya düzenini ve BM'yi21. yüzyılın güvenlik gerekliliklerine uy-gun hale getirecek köklü adımlar atılabi-lirdi ancak bu yapılmadı.2024 yılı, BM'nin insanlığa daha iyihizmet verebilmesi için reform yapma fır-satının kaçırıldığı bir başka örnek olarakkarşımıza çıkıyor. Aslında BM'ye yönelikhayal kırıklığı, bazı önemli ülkelerin ulu-sal politika hedeflerini gerçekleştirmekve özellikle de uluslararası ticaret ve malidüzenlemelerde bulunmak için BM'denbaşka oluşumlara yönelmelerine nedenoluyor. BRICS ya da Çin'in işbirliği çerçe-vesinde gelişen yeni koalisyonlar, potan-siyel olarak bile BM'nin itibarına yıkıcıbir darbe vuruyor.BM ile ilgili tüm bu hayal kırıklıklarınarağmen, organizasyonun kalkınma, sağlık,açlık, insan hakları, kültür ve çevre gibiişlevsel alanlarda yürüttüğü görece apoli-tik faaliyetlerini de göz ardı etmemeliyiz.Bu faaliyetler, özellikle "az gelişmiş ülke-ler" ve "savunmasız azınlıklar" olmaküzere milyonlarca insanın günlük yaşamkalitesini iyileştiriyor. BM'nin fonksiyonelanlamdaki bu başarısı, küresel güvenliğinyönetimi ve savaşın önlenmesi söz konu-su olduğunda, zulümler ve özellikle deGazze'de olduğu gibi açık soykırım örnek-leri karşısındaki iktidarsızlığıyla tam birtezat oluşturuyor.
       [richard Falk, Princeton Üniversite-

si'nde Milbank Uluslararası Hukuk
emeritus Profesörüdür ve BM insan
Hakları Konseyi işgal Altındaki Filistin
eski Özel raportörüdür.]

2024 yılı, BM'nin insanlığa daha iyi hizmet verebilmesi için reform
yapma fırsatının kaçırıldığı bir başka örnek olarak karşımıza çıkıyor.
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Hazine ve Maliye Bakanı 

Şimşek, bir kuyumcunun 
aylık ortalama vergi matrahı 
miktarının ortaya çıkmasının 
ardından açıklama yaptık. 
Şimşek "Vergide adaleti 
sağlamakta kararlıyız" dedi. 

Hazine ve Maliye Bakanı 
Mehmet Şimşek, bir kuyum
cunun beyan ettiği aylık orta
lama vergi matrahının 16 bin 
TL olduğunun ortaya çıktığını 
belirterek, vergide adaleti 
sağlama konusunda kararlı 
olduklarını söyledi. 

 
"KARARLIYIZ" 
Şimşek X hesabından yap

tığı paylaşımda, “Bir kuyum

cunun beyan ettiği aylık orta
lama vergi matrahı 16 bin TL! 
Vergide adaleti sağlamakta 
kararlıyız. Kazancını doğru 
beyan etmeyen mükelleflere 
yönelik denetimlerimizi 
genişletiyoruz” ifadelerine 
yer verdi. 

 
"PROGRAMIMIZI DAHA 

DA GÜÇLENDİRECEĞİZ" 
Ekonomiye dair yalan 

haberlerle kasıtlı haberlerin 
yapıldığını vurgulayan 
Şimşek, Cumhurbaşkanı Er
doğan'ın desteğiyle 
ekonomik programlarının 
daha da güçlendirileceğini 
belirtti.

Misyon Bank, Türkiye'yi bölgesel  
saklama merkezi yapmayı hedefliyor 

Kira sözleşmelerinde yeni dönem: 
e-Devlet üzerinden yapılacak

Şimşek: 
Vergide  
adaleti 

sağlayacağız 

Cumhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet 
Yılmaz, kira sözleşmeleri için yeni bir 
dönemin başlayacağını müjdeledi. 
Artık eDevlet Kapısı kullanıcıları, kira 
kontratlarını yıl sonuna kadar online 
olarak yapabilecek. Pandemi döne
minde uygulanan yüzde 25 kira artış 
sınırlamasının kaldırılmasıyla birlikte, 
kiracılar ve ev sahipleri, artışların en
flasyon oranlarına göre belirleneceği 
yeni döneme hazırlanıyor. 

81 ilde ev kiralamada yeni dönem 
başlıyor. Kiracıları ve ev sahiplerini 
yakından ilgilendiren gelişmenin de
tayları paylaşıldı. 

Cumhurbaşkanı Yardımcısı Yılmaz, 
"eDevlet Kapısı kullanıcıları kira kon
tratlarını yıl sonuna kadar eDevlet 
Kapısı üzerinden yapabilecekler" 
ifadelerini kullandı. 

 
EYLÜL AYI KİRA ZAM FİYATLARI 

BELLİ OLDU 
Milyonlarca kiracının merakla bek

lediği kira artış oranı belli oldu. Türkiye 
İstatistik Kurumu (TÜİK) tarafından 
açıklanan Eylül ayı enflasyon oranı 
yüzde 2,9 olarak gerçekleşirken, 12 
aylık ortalamaya göre kira zam oranı 
yüzde 63,47 olarak belirlendi. Konut ve 
işyeri kiralarında geçerli olan bu oran, 
kiracı ve ev sahiplerinin dikkatle takip 
ettiği bir gelişme oldu. 

 
YÜZDE 25 SINIRLAMASI 

KALDIRILDI 
Pandemi süreci sonrasında kira 

artışları yüzde 25 oranında sınır
landırılmıştı. Ancak Temmuz ayı 
itibarıyla bu sınırlama kaldırılarak kira 
zamları yeniden TÜFE (Tüketici Fiyat 
Endeksi) verilerine göre hesaplanmaya 

başlandı. Bu düzenlemeyle birlikte, 
Eylül 2023 itibarıyla 12 aylık ortala
maya dayalı kira artış oranı yüzde 
63,47 olarak açıklandı. Kiracılar bu 
yeni oran doğrultusunda zamlarla 
karşılaşacak. 

 

ENFLASYON VE KİRALAR YAKIN
DAN TAKİP EDİLİYOR 

Enflasyon oranları, kira artışlarının 
belirlenmesinde önemli bir faktör ol
maya devam ediyor. Özellikle son 
dönemde enflasyon oranlarının yük
selmesi, kira artışlarını da doğrudan 

etkiliyor. TÜFE’ye göre belirlenen kira 
zamları, hem kiracıları hem de ev 
sahiplerini yakından ilgilendiren 
ekonomik göstergelerden biri olarak 
öne çıkıyor.

Misyon Bank Genel Müdürü Önder Halis
demir, Türkiye’yi dijital varlıkların saklan
ması konusunda bölgesel merkez haline 
getirmek istediklerini belirterek, “Türk 
varlıklarını dünya tokenizasyon pazarına 
hızlıca entegre ederek bu yarışta daha 
güçlü bir yer almalıyız." dedi. 

Anadolu Ajansının Global İletişim Ortağı 
olduğu Avrasya Merkezi Saklama Kuru
luşları Birliği (AECSD) & Afrika ve Orta
doğu Saklama Kuruluşları Birliği (AMEDA) 
İstanbul Zirvesi 2024, Merkezi Kayıt Kuru
luşunun (MKK) ev sahipliğinde 24 
Ekim'de İstanbul Finans Merkezi'nde 
gerçekleştirildi. 

 

"Yeni Enstrümanlar, Yeni Hizmetler" otu
rumuna panelist olarak katılan Misyon 
Bank Genel Müdürü Önder Halisdemir, tok
enizasyon teknolojisinin detaylarını AA 
muhabirine değerlendirdi. 

Tokenizasyonu bir varlığı parçalara 
ayırma aracı ve 7/24 alım satım olanağı 
olarak tanımlayan Halisdemir, “Bu sayede 
bireyler, yüksek giriş bariyerli varlıklara 
yatırım yapabiliyor. Örneğin, bireyler tek 
başına bir ev alamadıklarında bir evin bir 
parçasını satın alabiliyor ya da çok büyük 
yol projesinin gelirine ortak olabiliyor.” 
diye konuştu. 

 
Halisdemir, tokenizasyonun dünyadaki 

varlıkları bireylere ulaştıran önemli bir 
araç haline geldiğini vurguladı. 

 
Tokenizasyon pazarıyla ilgili bilgi veren 

Halisdemir, şunları kaydetti: 
"Bugün dünya genelinde yaklaşık 400 

milyar dolarlık varlık tokenize edilmiş du
rumda. Geleneksel yöntemlerle varlıklarını 
oluşturan büyük kurumlar bile 2030 
yılında tokenizasyon pazarının 16 trilyon 
dolara ulaşacağını tahmin ediyor. Gelişmiş 
ülkeler de tokenizasyon dostu düzen
lemeler yapma konusunda rekabet 
halinde. Örneğin, İsviçre geleneksel paraya 
ev sahipliği yapan bir ülke olmasına rağ
men, bu yeni dönüşümü kaçırmamak için 
kripto dostu politikalar geliştiriyor. 
İsviçre'de ev vergileri dahi bitcoin ile 
ödenebiliyor." 

Halisdemir, Misyon Bank olarak bu 
değişimi gördüklerini, Türkiye'ye ve 
ülkedeki şirketlere manevra yaratmak için 
çalışmalara 2 sene önce başladıklarını an
lattı. 

Saklama teknolojisini yerelleştirmek için 
İstanbul Teknik Üniversitesi ile işbirliği 
içinde süreci yürüttüklerini aktaran Halis
demir, şu bilgileri paylaştı: 

"Geliştirdiğimiz teknoloji, bölge için benz
ersiz ve tek olma özelliğine sahip. Bu bize 
yolun başında olanlara göre 1,5 senelik 
avantaj sağlıyor. Nedir bu teknoloji? Sak
lama ve tokenizasyon alanında İsviçreli 
Taurus’un teknolojisini temel aldık ve 

çevre birimlerini geliştirdik. Bugün Tau
rus’un teknolojisi, 40 trilyon dolar varlık 
yöneten dünyanın en büyük saklama 
bankalarından biri olan State Street 
tarafından da tercih ediliyor. Biz, Taurus’un 
saklama ve tokenizasyon teknolojilerini 
alan, yerelleştiren ve bölgeye sunabilen tek 
kurumuz. Bunu sadece kendi kurumumuz 
için değil, bölgeye bir kapasite kazandır
mak ve Türkiye’yi bu alanda merkez haline 
getirmek için yaptık. Türkiye'deki saklama 
hizmetlerini 'saklama bankacılığı' olarak 
markalaştırdık. Bu kapsamda 'Ana Kasa' 
isimli uygulamamızı Türkiye’deki portföy 
yönetim şirketlerinin kullanımına sunduk. 
Yoğun bir ilgi gördük ve bunu dijital varlık
larla birleştirerek daha bütünleşik bir 
çözüm sunmayı hedefliyoruz." 

 
"Türkiye’de kıymetli varlıkları dünya 

pazarına kazandırmalıyız" 
Halisdemir, saklama bankacılığının küre

sel önemine vurgu yaparak Türkiye'nin bu 
alandaki potansiyeline dikkati çekti. 

Türkiye’nin stratejik olarak kırılgan bir 
coğrafyada yer aldığını, bunun da çok ciddi 
fırsatlar sunduğunu belirten Halisdemir, 
"Türkiye, uluslararası örgütlere üyeliği, 
altyapısı, stratejik konumu, finans sek
töründeki yetişmiş insan kaynağı ve İstan
bul Finans Merkezi gibi güçlü özellikleriyle 
saklama konusunda bölgesel bir merkez 
olma potansiyeline sahip. Ülkemizi dijital 
varlıkların saklanması konusunda bölgesel 

merkez haline getirmek istiyoruz" diye 
konuştu. 

 
Halisdemir, saklama bankacılığı hizmet

lerinin dünyada genellikle özel kurumlar 
aracılığıyla verildiğini ifade etti. 

 
Dünyadaki ilk 10 saklama bankasının 

özel bankalar olduğuna vurgu yapan Halis
demir, şunları söyledi: 

 
"Türkiye’de saklama alanında derinleştik. 

Bölgemizdeki ülkeler, İsviçre, Singapur, 
Dubai, ABD ve Londra’dan hizmet alıyor. 
Biz de benzer hizmetleri Türkiye’de sun
mayı hedefliyoruz. Şu ana kadar sadece 
gayrimenkul sunabiliyorduk, oysa 
Türkiye’de çok kıymetli varlıklar var ve 
bunları hızla dünya pazarına kazandır
malıyız. Dünyada bu alanda büyük bir yarış 
var ve düzenleyici otoriteler de bu yarışın 
içinde. Zürih’te katıldığım bir forumda 
BlackRock ve Goldman Sachs gibi devler ile 
ülkelerin otoriteleri kripto dostu düzen
lemeler konusunda rekabet halindeydi. 
Türkiye bu konuda iyi bir noktada, ancak 
Türk varlıklarını dünya tokenizasyon 
pazarına hızlıca entegre ederek bu yarışta 
daha güçlü bir yer almalıyız. Aksi takdirde 
Türkiye’deki yatırımcılar dünyadaki tok
enize edilen varlıklara artan bir şekilde 
yatırım yapmaya devam edecek. Bunu en
gellemek mümkün değil." 

 

Cumhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet Yılmaz, 81 ilde kira sözleşmelerinin eDevlet Kapısı üzerinden yapılabile
ceğini duyurdu. Kira artış oranları da açıklandı; Eylül ayında kira zam oranı yüzde 63,47 olarak belirlendi.

Bakan Uraloğlu: Eylül  
ayı itibarıyla 9 ayda  

32 bin 445 balon havalandı 
Uraloğlu, yaptığı yazılı açıklamada, bu yılın ocak

eylül dönemine ilişkin sıcak hava balon yolcu ve 
uçuş istatistiklerini değerlendirdi. 

 
Türkiye'nin sıcak hava balon turizminde rekora 

koştuğuna işaret eden Abdulkadir Uraloğlu, "Eylül 
ayı itibarıyla 9 ayda 32 bin 445 balon havalandı, 
toplam 700 bin yerliyabancı balon yolcusu uçu
ruldu. Sıcak hava balonculuğunda 2022 yılında tüm 
zamanların en yüksek sayısına ulaşılarak 750 bin 
kişi uçurulmuştu. Bu yıl bu sayıyı geçmeyi bekliy
oruz." değerlendirmesinde bulundu. 

 
Uçuşların yüzde 80'inden fazlası Kapadokya'dan 
Uraloğlu, Türkiye'nin gerek trafik hacmi gerekse 

uçulan gün sayısı bakımından dünyanın en büyük 
ticari sıcak hava balonu operasyonunu yürüten 
ülke olduğunun altını çizerek ülkede halihazırda 
ruhsatlandırılmış 70 sıcak hava balon işletmesi, 6 
onaylı eğitim organizasyonu ve bir üretim organiza
syonunun bulunduğunu bildirdi. 

 
Kapadokya, Pamukkale, Soğanlı, Çat, Ihlara, Afy

onkarahisar ve Antalya olmak üzere 7 bölgede 
sıcak hava balonu faaliyetlerinin yürütüldüğüne 
dikkati çeken Bakan Uraloğlu, şunları kaydetti: 

 
"Söz konusu işletmeler filolarında bulunan 439 

sıcak hava balonu ve 712 balon pilotuyla hizmet 
veriyor. Gerçekleştirilen balon uçuşlarının yüzde 
80'inden fazlası Kapadokya bölgesinde yapılıyor. 
Kapadokya, iklim ve rüzgar yapısı, yılda ortalama 
250 güne kadar uçuş yapılmasına imkan tanıyan 
coğrafyasıyla zirvedeki yerini koruyor. Ka
padokya'da sadece bir günde gerçekleşt
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AFAD Deprem ve Risk Azaltma Genel Müdürü Prof. Dr. Orhan Tatar, yaptığı açıklamada Marmara Bölgesi'nde büyük bir deprem 
riski olduğunu belirtti. Tatar, 1999 İzmit depremi ile 1912 Mürefte depremleri arasında kalan fay hattının henüz kırılmadığını ve 
250 yıllık bir birikimin olduğunu söyledi. Bu durumun, 7.2 ile 7.8 arasında bir büyüklükte deprem üretebileceği anlamına geliyor.
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Bir beden ve şuuru, şayet ihtiras kuşatıp teslim 
almış ise akıl, ahlak, sağduyu, bilinç ve ortak akıl 
terk etmiş demektir. Bu terk ediş sonrası büyük, çok 
büyük hatalar yapılması, ihtimalin çok ötesine 
düşerken, ardı ardına gelecek olması da tarihi 
tecrübelerle sabit. 

Bu sağlam ve şaşmaz tespiti yaptıktan sonra gele
lim meramımızı bunun üzerine bina etmeye. 

Bürütüsler tarafından darbeye maruz kalan 
Kemal Kılıçdaroğlu sonrası CHP’de sular durul
muyor. Birbirini yemeler, hırs, bencillik, koltuk sev
dası, AKP’den sirayet etmiş olan despotik 
dürtülerin şehveti ve bütün bu düşük seviye de ki 
karakter ve politik tavrın çıktıları sonrası CHP kan 
kaybediyor, sağduyuyu kaybediyor, bilinç ve aklıse
lim’i ve son kertede hepten bütün CHP kaybediyor. 

Ahlak ve etik kuralların terk ettiği CHP oy kaybe
diyor! 

ORC’nin yaptığı son kamuoyu araştırma 
sonuçlarıda gösteriyor ki bu ahlaki, akli ve edebi 
saptamın tezahürü olarak CHP kan kaybederken, 
AKP’nin, tekrar ivme kazanıp kaybettiklerinden 
daha fazlasını kazandığı ve bu ahlak ve akıl eks
eninde ki kayma ve sapmanın daha büyük erimeleri 
getireceği de tartışmaya kapalı. 

Oysa kaldırın ihtirası,siyasi, makam ve koltuk şe
hvetini ortadan; tekrar aklı, ahlakı, siyasi etiği ege
men kılın, paylaşımcı ve Türkiye’yi önemseyen ve 
önceleyen yönetim akıl ve ahlakını ilke edinin ve 
göreceksiniz her tarafından necaset akan AKP’yi 
açık ara tarumar edip iktidar olmak asla uzak değil. 

Gelin görün ki, sanki CHP içerisinde birileri var ki 
adeta AKP ile bir ortaklık içerisine girmiş, bir takım 
ikbal, çıkar, ayıp, eksik ve defoları dolayısıyla elin
den ve eteğinden tutup çekiyor gayya kuyusunun 
tam orta yerine CHP’yi.  

Bu kadar acemice, bu kadar akla ve ahlaka aykırı 
davranışı sadece ergenliklerine vermeyi de yeteri 
bir açıklama görmüyor ama daha ötesini doldur
maya, daha ötelerini iddia etmeye, daha öteleri üz
erine bir iddia kurmaya elimde ki doneler yetersiz 
kalmakta ama manalı bir cevap bulamayışımda bir 
diğer tarafta kemiriyor bütüm melekelerimi. 

Bir şey var bir şey..! 

Evet, dediğim gibi ergenlik, gençlik, çocukluk ve 
acemilik ötesi bir neden, bir gerekçe ve bir izahatı 
olmalı bu denli kötü yönetim tarzının. CHP’nin 
kendi seçmen kitlesinin kodlarına, kuruluş  felsefe
sine ve hepsinden ötesi iktidar olmak istediğini 
söyleyen bir Anamuhalefet partisinin davranması 
gereken kalıplara adeta savaş açmış olmanın man
alı bi gerekçesi… 

Oysa akıl, ahlak, siyasi etik ve tecrübe,olması ve al
ması gereken saygıyı almış ve pratize edilmiş olsa, 
Mansur Yavaş’ın elde ettiği başarı, ortaya koyduğu 
etik, estetik ve şefaf yönetim anlayışı, laklak ve 
vırvır ile mesafeli ve salt işine odaklı hizmet ve poli
tik anlayış sonrası dünya seçim sonuç  istatistik
lerini tepetaklak eden başarısı dolayısıyla ‘’ Kim 
aday olacak ‘’ sorusundan daha ahmakça ve ahlak
sızca soru olabilir mi!? 

Ancak, az evvel de söylediğim gibi Kemal Kılıç
daroğlu’nu vefasız, ahlaksız ve siyasi etik kullarını 
çiğneyen barbar bir taktik ve kuru bir iddia üz
erinden diskalifiye eden zihniyet ve aktörler; aynı 
derecede ki şehvet, azgınlık ve ihtiras dolayısıyla 
Mansur Yavaş’ı görmemeye, dışarda tutmaya, göl
gelemeye ve toplumsal karşılık ve saygınlığı üz
erinden tepinmeye azami gayret sarfediyorlar. 

Özür Özel’in, defalarca ama defalarca ‘’ Ben aday 

değilim ‘’ açıklamasının toplumda, sen, zaten oraya 
emanetçi olarak ve dolayısıyla aday olmama / ola
mama üzerine oturtuldun feryadının genel merkez 
tarafından duyulmadığını söylemek, körlük ve 
sağırlık ile açıklanabilir bir maraza değil. 

Hem zaten toplumsal hiçbir karşılığı olmamakla 
beraber en son ki fecaatleri dolayısıyla bırakın Cuh
hurbaşkanı olmasını, CHP’ye genel başkan yapanlar 
ve uygun görenlerinde akıl, mantık, feraset, basiret 
ve irfan namına son derece fukara olduğu da yine 
tartışmaya tamamen kapalıdır. 

Ey Ekrem İmamoğlu, Özgür Özel, Mahir Başarır ve 
çakma Veli! 

Suyun akışının zıddına yüzülmeyeceği gibi niyet 
etmek bile başlıbaşına bir ahmaklık tezahürüdür. 
Mansur Yavaş ismi herbirinize ayrı ayrı ve de kümi
latif olarak son derece ağır ve büyük geldiğini gör
müyor, görmemezlikten geliyor olsanız bile 
toplumsal irfan’ın gözünüze gözünüze sokacağını 
ve son kertede hepinizin siyasi kariyerini hiç ede
ceği gerçeğini şimdiden görerek kendinize, CHP ve 
Türkiye’ye kötülük yapmaktan vazgeçin. 

Mansur yavaş çoktaaaannnn seçilmiştir toplumun 
gözünde ve gönlünde….

Fatih'teki vahşetin 
ardından bir cinayet 
daha: Mersin'de bir 

kadın boğularak 
öldürüldü

Bahçeli'den  
DEM Parti ile 
tokalaşma  
açıklaması: 
Başka anlamlar 
çıkarılmamalı

Prof. Adem Sözüer: O kefen Adalet Bakanlığı'na bağlı kurumlara giydirildi

Marmara Fayı uyanıyor

MHP Genel Başkanı Devlet Bahçeli, 
Ankara’da partisinin "Siyaset ve Lid
erlik Okulu'nun 20. Dönem Eğitim ve 
Öğretim Yılı Açılış Töreni'nde, 
Meclis'te DEM Partili milletvekil
lerinin elini sıkması hakkında açıkla
malarda bulundu. "Cumhur 
İttifakı'nın bileşeni olarak Cumhur
başkanı Erdoğan'ın çağrısını 
desteğimizi gösterdik." diyen Bahçeli 
"Ellerini sıkmam Türkiye partisi 
olarak gerekeni yaptığımın gösterge
sidir. Bu bir insani görevdir. Başka 
anlamlar çıkarılmamalıdır. MHP bir 
adım atmazsa başkalarından da 
adım beklenmez. Gerginlik yarat
manın gereği yoktur" diye konuştu. 

MECLİS'TE İSRAİL OTURUMU 
TBMM'nin almış olduğu karar 

yerindedir. Soykırımın yaşandığı 

dönemde TBMM'de değerli mil
letvekillerine ilgili bakanların vere
ceği bilgiler ışığında 
değerlendirmelerde bulunmak 
kanaatimce hayırlı olacaktır. 

SİNAN ATEŞ DAVASI 
MHP ve Ülkü Ocaklarının sorgulan

ması, itibarsızlaştırılması için bakış 
açılarını kınadığımı ifade etmek is
terim. MHP'nin sorgulanmasına 
katkı sağlayacak davranışlarda bu
lunmuşlardır. Her davada her 
konuda başta Osman Kavala vs 
olmak üzere adalet iddiasında bulu
nanlar, ne olduğu henüz açıklan
mamış mahkeme sürecinde 
televizyon ve kadrolarla MHP'yi 
sorgulamaya başlamış olmaları 
kabul edilebilir değildir. Ülkücü kim
liği taşımakla beraber bu 

mahkemelere katılmışlardır. Üzücü 
bir davranıştır. 

DEM PARTİ'YLE MECLİS'TEKİ 
TOKALAŞMA 

1 Ekim günü TBMM açılmıştır. 
Orada sayın Cumhurbaşkanımız an
lamlı, Meclis'in tarihsel vurgusunu 
dillendirerek gazilik vasfını ve bakış 
açısını değerlendirerek değerli bir 
konuşma yapmıştır. Son bölümde 
TBMM'de dayanışmanın, huzurunun 
akıllı bir çalışmanın davetini de sun
muştur. Bu davetten sonra MHP'nin 
genel başkanı olarak Cumhur İttifakı 
ve Türk milletinin cumhur
başkanının çağrısına adım atmak 
bana düşen bir görevdir. MHP bir 
adım atmazsa diğerlerinden bir şey 
beklemek doğru olmaz. Onun için 
fikirlerini kabul etmediğim, PKK'nın 

terör örgütü uzantılarının yanında 
bulunma söylemleri olanların... yan
larına giderek el sıkışmasıdır. 

'ATEŞİ KIZDIRMASINLAR' 
Meclis'in resepsiyonunda da bu 

yaklaşımları görmekten memnun 
oldum. Birçok siyasi parti Meclis re
sepsiyonunu şereflendirmiş, orada 
da güler yüz hakim olmuştur. Bu 
güler yüzü hareket ettirmek için 
adım atılıyor. MHP'yi böyle kısır 
söylemlerle sıkıştırmak doğru değil, 
attığı adımları iyice düşünmek lazım. 
Kaosa krize alet olmanın da gereği 
yoktur. Bu tartışmalara katkı 
sağlayan hala TV'lerde MHP düş
manlığına devam eden Halk partisini 
kınıyorum. Televizyonlarını da kınıy
orum. Türkiye'nin etrafında ateş 
çemberi var, ateşi kızdırmasınlar.

17 yaşındaki Münevver Karabulut'u 
çeşitli işkencelerle öldürdükten 1 yıl 
sonra cezaevinde intihar ettiği öğrenilen 
Cem Garioğlu'nun mezarı açıldı. Karabu
lut ailesinin ısrarlı talebi üzerine kimlik 
tespiti için yapılan fethi kabir işlemi, 
Garipoğlu'nun ölüm haberinin alınmasın
dan 10 yıl sonra, 3 Ekim Perşembe günü 
gerçekleştirildi. 

 
BAKANLIK NEDEN BU ZAMAN 

AKADAR BEKLEDİ? 
Adalet Bakanlığı'nın daha önce de 

başvurulmasına rağmen neden şimdi 
fethi kabir yaptırdığını merak eden Ceza 
Hukuku Profesörü Adem Sözüer, "Ortaya 
kabri açtıracak yeni bir delil mi çıktı? Eğer 
böyle bir delil yoksa ve mezarın açılması 
gerekiyorduysa bu kadar zaman niye bek
lendi? Değişen ne oldu? Adalet bakanlığı 
iddialar üzerine bir inceleme yaptı da ölü 
muayenesinde, otopsi işleminde, teşhiste, 
kamera kayıtlarında, defin ve savcılık 
işlemleri gibi bir çok resmî işlemde bir 
sahtecilik veya usulsüzlük mü tespit etti?" 
diye sordu. 

 

Karabulut ailesinin avukatı Rezan 
Epözdemir, Garipoğlu'nun mezarında 
kefen ve bez olmadığını, toprağın üz
erinde dağınık şekilde kemikler ve kafa
tası olduğunu açıklamıştı. 

 
Prof. Sözüer, sosyal medyada yaptığı 

paylaşımda, "On yıl sonra mezardan çık
mayan kefen, Adalet Bakanlığı tarafından 
kendine bağlı Adli Tıp Kurumu, İnfaz Ku
rumu ve Cumhuriyet Savcılığına giy
dirilmiştir." ifadelerini kullandı. Toplumda 
ceza adaletine güvenin kökünden 
sarsıldığını vurgulayan Sözüer, "Bakanlık 
bir çok kamu görevlisini, intihar etmeyen 
kişiyi cezaevinden kaçırma fiilinin olağan 
şüphelisi haline getirmiştir!" dedi. 

 
İntihar haberi alındıktan sonra yapılan 

otopside cesedin Cem Garipoğlu'na ait 
olduğu teyit edilmişti. Sözüer, "Adli Tıp 
Kurumu'nun otopsisine güvenilmedi, 
mezar açıldı. Peki şimdi kurumun ya
pacağı DNA incelemesine kim güvenir?" 
sorusunu yöneltti. 

 
'ADALET SİSTEMİNİ DİRİ DİRİ 

GÖMDÜLER' 
Sözüer sözlerine şöyle devam etti: 
 
"10 Yıllık sürede mezara müdahale 

edilip edilmediği bakımından bir in
celeme yapıldı mı? Bu sorulara ne cevap 
verilirse verilsin şüphe ve komplo teori
leri sürecektir. İstanbul seçimlerinin iptali 
sonrası süreçte, bazı 'hakim ve savcılara', 

'ahmak' davaları açtırıp siyasi rakipleri 
tasfiye girişimleri ile ceza adalet sistemini 
yaşayan ölü haline getirenler, şimdi de 
savcıların, kolluğun, adli tıp uzmanlarının 
üzerine töhmetli ölü toprağı serpilmesine 
göz yumarak adalet sistemini diri diri 
gömmüşlerdir. Ama bir gün ceza adaleti 
de hukukun gelmesiyle elbette hayata 
dönecektir."

Geçtiğimiz gün  Fatih'te Semih Çelik isimli 19 yaşın
daki kişinin 2 kadını katletmesinin ardından bir 
kadın cinayeti haberi daha geldi. Mersin'in Mezitli 
ilçesinde meydana gelen olayda, Sonay Öztürk Aslan 
adlı bir kadın, erkek arkadaşı U.A. tarafından boğu
larak öldürüldü. Polis ekipleri, şüpheli U.A.'yı evinde 
ölü olarak buldu. Olayla ilgili soruşturma devam 
ediyor.Korkunç olay Mersin'in Mezitli ilçesine bağlı 
Kuyuluk Mahallesi’ndeki bir apartmanda meydana 
geldi. İddiaya göre, 10 yaşındaki kızıyla yaşayan 
Sonay Öztürk Aslan'ın bir süredir görüştüğü U.A., 3 
Ekim'de kadının yaşadığı eve geldi. Burada U.A., 
Aslan'ı henüz belirlenemeyen bir nedenle boğarak 
öldürdü. 

 
OLAY YAKINLARININ ŞÜPHESİYLE 
 AÇIĞA ÇIKARILDI 
Olay sırasında çocuğun evde olmadığı öğrenildi. 

Kadının cesedi ise dün akşam haber alamayan yakın
larının merak etmesiyle bulundu. İhbar üzerine bölg
eye polis ve sağlık ekibi sevk edildi. Ekiplerin evde 
yaptığı inceleme sonrasında Aslan'ın cenazesi otopsi 
için adli tıp kurumuna kaldırıldı. 

 
EVİNDE İNTİHAR ETMİŞ 
Olayın şüphelisini yakalamak için çalışma başlatan 

Asayiş Şube Müdürlüğü’ne bağlı Cinayet Büro Amir
liği ekipleri, kadının erkek arkadaşı U.A.'nın adresine 
operasyon düzenledi. Eve yapılan operasyonda 
şüphelinin silahla kafasına sıkarak intihar ettiği or
taya çıktı.

AFAD Deprem ve Risk Azaltma Genel 
Müdürü Prof. Dr. Orhan Tatar, Marmara 
Bölgesi'nde yaşanabilecek büyük bir de
preme ilişkin önemli açıklamalarda bu
lundu. Tatar, bölgedeki fay hattının 
yaklaşık 250 yıldır enerji biriktirdiğini ve 
bu durumun büyük bir deprem riskini 
artırdığını ifade etti. 1999 İzmit depremi 
ile 1912 Mürefte depremleri arasındaki 
segmentin henüz kırılmadığına dikkat 
çeken Tatar, bu durumun 7.2 ile 7.8 
arasında bir büyüklükte deprem ürete
bileceği anlamına geldiğini söyledi. 

Bursa Büyükşehir Belediye Başkanı 
Mustafa Bozbey'in başkanlığını yaptığı 
Marmara Belediyeler Birliği 2'nci Meclis 
Toplantısı, Merinos Atatürk Kongre ve 
Kültür Merkezi (AKKM) Hüdavendigar Sa
lonu'nda gerçekleşti. 

 
"250 YILDIR ENERJİ TOPLUYOR" 
AFAD Deprem ve Risk Azaltma Genel 

Müdürü Prof. Dr. Orhan Tatar, Marmara 
Afet Risklerini Azaltma Daire Başkanı 
Gökhan Yılmaz ve belediye başkanlarının 
katıldığı toplantıda Marmara Bölgesi'nin 
afet yönetimi konusu ele alındı. 250 yıldır 
enerji toplayan Marmara fayının 7.8'lik 
deprem üretebileceğini söyleyen AFAD 
Deprem ve Risk Azaltma Genel Müdürü 
Prof. Dr. Orhan Tatar şöyle konuştu: 

 
"TEKLİ YA DA ÇOKLU KIRILMANIN 

ÖNEMİ YOK" 
"1999 İzmit Depremi ile 1912 Mürefte 

(Şarköy) depremleri arasındaki alan 
henüz kırılmadı. Tek bir kerede mi yoksa 
birkaç parça şeklinde mi kırılır, bunun 
hiçbir anlamı yok. Sonuçta enerji biriktir
miş durumda ve günün birinde kırılacak. 

 
 
"HER YIL 2.5 SANTİM KAYIYOR" 
Her yıl 2.5 santimetre enerji biriktiriyor, 

her yıl 2.5 santimetre batıya doğru 
hareket ediyor. Bu fayın elastik payı tük
endiği anda kırılacak. Burada bak
tığımızda 250 yıllık birikim var. 

 
"7.8'E KADAR DEPREM ÜRETEBİLİR" 
Bugüne kadar 6 ila 7 metre arasında yer 

değiştirmesi söz konusu. Hatırlarsanız 17 
Ağustos'ta, demir yolundaki rayların 
bükülmesi bu şekilde oldu. Bu hangi 
büyüklükteki depreme karşılık derseniz, 
kırılmanın mekanizmasına göre 7.2'den 
başlayıp 7.8'e kadar çıkabilecek büyük
lükte bir deprem üretebilir" diye konuştu. 

 
"6 ŞUBAT HİÇBİR HATAYI AF

FETMEDİ" 
Kahramanmaraş merkezli 6 Şubat de

premlerine dikkat çeken Prof. Dr. Tatar, "6 
Şubat'ı konuşmaya başladığımda benim 
boğazım düğümleniyor ve gözlerim 
yaşarıyor. Birçok acıyı yüreğimde 

hissediyorum. 77 gün AFAD Afet Koordi
nasyon Merkezi'nde görev yaptım. O 
adrenalinle, uykusuz bir şekilde, birçok 
şeye koşturmaya çalıştım. Keşke tek bir 
canımızı bile yitirmeseydik. 6 Şubat 
gerçekten hiçbir hatayı affetmedi. 
Dolayısıyla 85 milyon insanın şapkasını 
önüne koyup, biz nerede hata yaptık diye 
düşünmesi lazım. Bizim için aslında 17 
Ağustos bir milattı, ama onun da milat ol
madığını 6 Şubat'ta gördük" diye konuştu. 

 
"BURSA, KAYGILANDIĞIM YERLER

DEN BİRİSİ" 
Bursa'nın yüksek deprem riski 

taşıdığına dikkat çeken Prof. Dr. Tatar, 
"Sadece Marmara içinde aktif faylar yok. 
Marmara'nın güneyinde de aktif faylar bu
lunuyor. Biz Marmara Depremi'ne odak
lanmışken, günün birinde başka depremle 
karşı karşıya kalabiliriz. Mustafa 
Başkanımı korkutmak istemiyorum ama 
Bursa benim en çok kaygılandığım yerler
den birisidir. 1855 Bursa depremi Uluabat 
fayından kaynaklanmış bir depremdir" 
ifadelerini kullandı.

TURAN GÜZEL

CHP’DE İHTİRAS VE 
AKIL TUTULMASI
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İsrail, kurulduğu 1948 yılından bu yana 
Orta Doğu’da çatışmaların merkezinde 
yer alan bir devlet olmuştur. Filistin 
topraklarında İsrail devleti kurulurken 
başlayan çatışmalar, günümüzde sadece 
bölgesel değil, küresel bir soruna 
dönüşmüş durumda. İsrail'in politikaları 
ve attığı adımlar, sadece Filistin’de değil, 
tüm dünyada siyasi, ekonomik ve 
toplumsal sonuçlar doğurmakta. Son 
dönemde ise İsrail’in ateşi tüm dünyaya 
yaymak istediği düşüncesi, farklı anali
zlerle gündeme taşınıyor. Peki, bu ateşin 
kaynağı ne? İsrail, gerçekten küresel bir 
çatışmanın fitilini mi ateşliyor? Bu soru
lara yanıt aramak için hem tarihi süreç
leri hem de güncel olayları detaylı bir 
şekilde analiz etmek gerekecek.  

 
İsrail’in Güvenlik Stratejisi ve Bölgesel 

Dinamikler 
 
İsrail’in güvenlik stratejisi, çevresindeki 

tehdit algılarına dayanıyor. 1948’den bu 
yana Arapİsrail savaşları, Filistin mese
lesi, İran ile olan gerginlikler ve Lübnan’
daki Hizbullah gibi unsurlar, İsrail’in 
sürekli bir güvenlik krizi yaşamasına yol 
açtı. İsrail, kendisini çevreleyen 
coğrafyada düşman olarak gördüğü un
surlarla çevrili olduğunu savunarak, 
savunma politikalarını sürekli olarak 
agresif bir şekilde yürütmüştür. 
İsrail’in bu agresif stratejisi, özellikle 

2000’lerden sonra farklı bir boyut 
kazandı. Özellikle 2010’larda Arap Ba
harı’nın ardından bölgedeki ülkelerin za

yıflaması, İsrail’in bölgesel hâkimiyet 
kurma arzusunu daha da belirgin hale ge
tirdi. Ancak bu durum, sadece bölgesel 
sınırlarla kalmayarak, küresel güçler 
arasında da bir kutuplaşmaya yol açtı. 
ABD, İsrail’in en büyük destekçisi olarak 
pozisyonunu korurken, Rusya ve Çin gibi 
büyük güçler de bölgedeki güç den
gesinde söz sahibi olmak için farklı poli
tikalar izlemekte.  

 
Filistin Meselesi: Ateşi Körükleyen En 

Önemli Faktör 
 
Filistin, İsrail’in küresel politikalarının 

en büyük tetikleyicilerinden biri. Özel
likle Gazze Şeridi ve Batı Şeria’da İsrail’in 
yürüttüğü işgal politikaları, sadece bölge 
ülkelerinde değil, tüm dünyada tepki çek
meye devam ediyor. İsrail’in bu bölgel
erde yürüttüğü yerleşim politikaları, 
Filistin halkının haklarının sürekli olarak 
gasp edilmesi anlamına geliyor. Bu 
durum, İslam dünyasında büyük bir öfke 
yaratırken, Batı'daki bazı ülkelerde de 
insan hakları ihlalleri konusunda sert 
eleştiriler alıyor. Bu mesele, İsrail’in küre
sel bir ateşi yayma politikası olarak da 
yorumlanabilir. 

Filistin’de uygulanan işgal ve yerleşim 
politikaları, bölgedeki Müslüman halklar 
ve İslam dünyasında büyük bir tepkiye 
yol açarken, bu tepkiler, küresel çapta 
radikalleşmeyi tetikleyebilecek bir di
namiği de barındırıyor. İsrail, kendisine 
karşı oluşan bu tepkileri küresel bir terör 
tehdidi olarak göstermekte ve bunu 
kendi güvenlik politikalarını meşrulaştır
mak için kullanmakta.   

 
İsrailABD İttifakı: Küresel Güç Mü

cadelesi 
 
İsrail'in ateşi tüm dünyaya yayma poli

tikasında en önemli müttefiki şüphesiz 

ABD'dir. ABD, Orta Doğu’da İsrail’in 
güvenliği için sürekli bir koruma kalkanı 
görevi üstlenmiş, askeri ve diplomatik 
destek sağlamıştır. Ancak bu ittifak, 
sadece İsrail’in güvenliğiyle sınırlı 
değildir; ABD’nin Orta Doğu’daki stratejik 
çıkarları, İsrail’le olan bu ittifakı daha da 
güçlendirmiştir. ABD’nin İsrail’i 
destekleyen politikaları, özellikle Müslü
man ülkelerle olan ilişkilerinde büyük bir 
çatışma yaratmış durumda. 

Filistin meselesinde ABD’nin sürekli İs
rail’den yana tavır alması, bölgedeki Müs
lüman ülkelerin ABD’ye karşı güvenini 
zayıflatmış ve radikal unsurların doğ
masına zemin hazırlamıştır. Özellikle 11 
Eylül sonrası dönemde ABD’nin Orta 
Doğu’da yürüttüğü savaşlar ve İsrail’e 
verdiği kesintisiz destek, bölgedeki çatış
maların küresel bir boyuta taşınmasına 
neden olmuştur.  

 
İran ve İsrail Arasındaki Çatışma: 

Ateşin Büyüme Tehlikesi 
 
İran, İsrail için en büyük tehditlerden 

biri olarak görülmektedir. İsrail, İran’ın 
nükleer programını kendi güvenliği için 
büyük bir tehlike olarak algılamakta ve 
bu konuda uluslararası kamuoyunu 
harekete geçirmeye çalışmaktadır. Özel
likle ABD ile İran arasında yürütülen nük
leer müzakerelerde İsrail’in sürekli bir 
engelleyici rol oynaması, bu çatışmanın 
sadece bölgesel değil, küresel bir kriz ha
line gelmesine yol açtı. 
İsrail’in İran’a karşı yürüttüğü bu düş

manlık politikası, aslında sadece iki ülke 
arasındaki bir mesele değildir. İsrail, bu 
çatışmayı küresel bir kriz haline getirmek 
için çeşitli diplomatik hamlelerde bulun
makta, özellikle ABD ve Batı ülkelerini 
İran’a karşı harekete geçmeye zorlamak
tadır. Bu da bölgede yaşanabilecek bir 
sıcak çatışmanın sadece Orta Doğu’yla 

sınırlı kalmayıp, küresel çapta büyük bir 
savaşın tetikleyicisi olabileceği 
endişelerini artırmaktadır.  

 
Küresel Bir Ateşin Eşiğinde İsrail’in 

bölgesel stratejileri ve politikaları, Orta 
Doğu’nun çok ötesine geçerek tüm 
dünyayı etkileyen bir ateşin fitilini ateşle
mektedir. Filistin meselesi, İran ile olan 
çatışma, ABD ile kurulan stratejik ittifak 
ve bölgedeki diğer aktörlerle yaşanan 
sürtüşmeler, bu ateşin yalnızca bölgesel 
sınırlar içinde kalmayıp küresel bir tehdit 
haline dönüşmesine yol açmaktadır. İs
rail’in bu politikaları, sürekli olarak 
bölgede tansiyonu yükseltmekte ve ulus
lararası arenada barışın tesis edilmesini 
zorlaştırmaktadır. Özellikle Filistin 
topraklarında süregelen işgal politikaları, 
bölgede ve dünya genelinde radikal un
surların ortaya çıkmasına zemin hazırla
maktadır. 

 
İsrail’in bu eylemleri, İslam dünyasında 

büyük bir öfkeye yol açarken, Batı’da dahi 
insan hakları ihlalleri konusunda ciddi 
eleştiriler almaktadır. Bu da İsrail’in 
sadece bölgesel bir sorun olmaktan 
çıkarak, uluslararası bir çatışmanın 
merkezine yerleşmesine neden olmak
tadır. Radikalizmin yükselmesi, özellikle 
Avrupa ve Amerika’da güvenlik tehdit
lerinin artmasına yol açarken, İsrail’in bu 
politikaları dünya genelinde bir dengesi
zliğin kaynağı olarak görülmeye 
başlamıştır. İran meselesi de bu küresel 
ateşin bir başka önemli boyutunu oluş
turmaktadır.  

 
İsrail’in İran’a karşı izlediği sert poli

tika, sadece iki ülke arasında değil, dünya 
genelinde büyük bir kutuplaşmaya yol 
açmaktadır. İran’ın nükleer programına 
karşı yürütülen diplomatik ve askeri 
baskılar, İsrail’in güvenlik kaygılarıyla bir

leştiğinde, bu çatışmanın bir dünya 
savaşına dönüşme potansiyelini barındır
maktadır. İsrail’in ABD’yi ve Batı 
ülkelerini İran’a karşı harekete geçirme 
çabaları, uluslararası dengeleri sarsabile
cek bir noktaya ulaşmış durumdadır. 
Bunun yanında İsrail’in küresel are
nadaki en büyük destekçisi olan ABD ile 
olan stratejik ittifakı, Orta Doğu’daki 
diğer aktörlerle olan ilişkilerini de doğru
dan etkilemektedir. Özellikle Müslüman 
ülkelerle olan ilişkilerde büyük bir geril
ime neden olan bu ittifak, İsrail’in bölge
sel çıkarlarını koruma adına dünya 
genelinde yeni çatışma alanlarının doğ
masına neden olmuştur. 

 
ABD’nin İsrail’e verdiği askeri ve siyasi 

destek, bu bölgelerdeki radikal unsurları 
güçlendirirken, aynı zamanda dünya 
barışını da tehdit eden bir unsura 
dönüşmüştür. Sonuç olarak, İsrail’in 
bölgede izlediği politikalar, sadece kendi 
güvenliği ve çıkarları için değil, küresel 
anlamda istikrarsızlık yaratan bir boyuta 
ulaşmıştır. Bölgedeki çatışmaların 
çözülmesi, sadece İsrail’in politikalarına 
değil, aynı zamanda uluslararası aktör
lerin daha dengeli ve barışçıl bir yaklaşım 
sergilemesine bağlıdır. Aksi takdirde, İs
rail’in ateşi tüm dünyayı saracak ve küre
sel çapta bir felaketin kapısını 
aralayacaktır. Bu noktada uluslararası 
toplumun, İsrail’in politikalarına karşı 
daha yapıcı ve barışçıl adımlar atması 
büyük bir önem taşımaktadır. Orta 
Doğu’da başlayan bu ateş, küresel bir 
yangına dönüşmeden önce diplomatik 
çözümler ön plana çıkartılmalı ve tüm 
tarafların dahil olduğu bir barış süreci 
başlatılmalıdır. Ancak böyle bir adım, 
dünya genelinde barış ve istikrarın 
sağlanması için gerçek bir umut olabilir.

İsrail Ateşi 
Tüm Dünyaya 
Yaymak İstiyor

ÖĞR.GÖR.HANDE ORTAY

İsrail'in Lübnan 
sınırında bulunan Bir
leşmiş Milletler Lübnan 
Geçici Barış Gücü 
(UNIFIL) bünyesindeki İr
landa birliklerinin çek
ilmesi talebi, İrlanda 
tarafından reddedildi. 

 
Ayrıca kaynaklar, 

talebin Lübnan'daki 
UNIFIL karargahına ve ar
alarında İrlanda'nın da 
bulunduğu UNIFIL'e 
askeri katkı sağlayan 
ülkelere yapıldığını be
lirtti. 

 
Haberde, barış güç

lerinin sınırdan çekilmesi 
yönündeki uyarının, İs
rail'in sınır boyunca geniş 
çaplı saldırı başlatması 
ihtimalini arttırdığı şek

linde yorumlandı. 
 
Lübnan'ın güneyindeki 

Litani Nehri ve İsrail ile 
sınır olarak belirlenen 
Mavi Hat'ta bir İrlanda 
karakolu bulunuyor. 

 
 
Birleşmiş Milletler 

Güvenlik Konseyi'nin 
1701 sayılı kararı, İsrail'in 
Mavi Hat'tın gerisine çek
ilmesini ve bu hat ile Lüb
nan'daki Litani Nehri 
arasındaki bölgenin silah
sızlandırılmasını, burada 
sadece Lübnan ordusu ve 
Birleşmiş Milletler Lüb
nan Geçici Barış Gücü'ne 
(UNIFIL) ait silah ve 
askeri araç gerecin bulun
durulmasını öngörüyor. 

 

"The Irish Times" gazetesinin İrlandalı kaynaklara dayandırdığı habere göre, İsrail ordusu, Lübnan sınırındaki bir karakolda görev yapan 
İrlanda ve UNIFIL birliklerinden çekilmelerini talep etmişti. Ancak İrlanda, bu talebi geri çevirerek görevine devam edeceğini açıkladı.

İsrail'in çöpünü 
de alıyoruz

İrlanda'dan İsrail'in askerlerini Lübnan'dan çek 
talebine yanıt: Birliklerimiz yerinde kalacak

Everyday Plastic ve Çevresel Soruşturma 
Ajansı’nın (EIA) araştırmasına göre, 2022 
yılında ilk kez ortaya çıktığından beri eleştir
ilen çöp ticaretine son verilmedi. Araştırma 
kapsamında İngiltere'de takip edilen geri 
dönüşüm atıklarının yüzde 70'inin yakıldığı, 
geri kalanının ise başta Adana'ya olmak üzere 
ihraç edildiği tespit edildi. Türkiye, 2024'ün ilk 
3 ayında dünyanın her yerinden gelen toplam 
273 bin 988 ton çöpü, toplam 36 milyon 101 
bin 854 dolara satın aldı. 

 
ATIKLARIN ARASINA 40 İZLEME CİHAZI 

YERLEŞTİRİLDİ 
Everyday Plastic ve Çevresel Soruşturma 

Ajansı’na (EIA) bağlı gönüllüler Temmuz 2023 
ve Şubat 2024'te İngiltere genelinde toplam 40 
izleme cihazını (Apple AirTag) yumuşak plastik 
torbalar ve ambalajların içine paketleyerek 
Sainsbury’s ve Tesco mağazalarının önündeki 
toplama noktalarına bıraktı. 

 
ÇÖPLERİN ÇOĞU ADANA'YA GELİYOR 
Yumuşak plastik ambalaj atıklarının yüzde 

70'inin yakıldığı tespit edildi ki bu işlemin geri 
dönüşümle uzaktan yakından ilgisi yok. Hatta 
platsik yakmak doğaya verdiği zararla iklim 
krizini tetikleyen bir yöntem. Atıkların geri 
kalanı ise yumuşak plastik atığı daha düşük 
değerli ürünlere dönüştüren geri dönüşüm 
tesislerine gönderildi. Bu atıkların çoğu 
Adana'ya geldi. 

 
TÜRKİYE'NİN ÇÖP İTHALATI 2022'DE OR

TAYA ÇIKTI 
Dünyanın birçok yerinden gelen çöplerin 

Adana'ya bırakıldığı 2022’de tespit edilmiş ve 
hükümet, “Türkiye Avrupa’nın çöplüğü mü?” 
ifadesiyle eleştirilmişti. Dönemin Çevre Şehirci
lik ve İklim Değişikliği Bakanı Murat Kurum ise 
kesin bir dille “plastik atık” alınmadığını, ithal 
edilenin “değerli ham madde” olduğunu savun
muştu. Yapılan yeni araştırmayla çöp ticaretine 
devam edildiği ortaya çıktı. 

Mehveş Evin'in Kısa Dalga’da yer verilen 
haberine göre, Küçük bir atık şirketleri grubu 
olan Eurokey'in ambalaj atığı ihracatçısı akred
itasyonu 2022 yılında Çevre Ajansı (EA) 
tarafından askıya alınmıştı. Sebep ise şirketin 
Türkiye, Polonya ve Hollanda'daki alanlara 
plastik atıklarını ihraç etme biçimindeki ih
lallerdi. Türkiye, 2022’de plastik çöp itha
latında Avrupa'da birinci, dünyada ikincisi 
oldu. 
İsrail ile ticaret devam ediyor... Bakanlık 

yalanlıyor gemiler gidiyor İsrail ile ticaret 
devam ediyor... Bakanlık yalanlıyor gemiler 
gidiyor 

 
TONLARCA ÇÖP 36 MİLYON DOLARA 

SATIN ALINDI 
Aradan 2 yıl geçti. Descartes Datamyne’ın 

Gümrük ve Ticaret Bakanlığı verilerine göre 
2024'ün Ocak, Şubat, Mart aylarında Türkiye, 
toplam 273 bin 988 ton çöpü, toplam 36 mi
lyon 101 bin 854 dolara satın aldı. Çöp ticareti 
yapılan ülkeler arasında Avrupa'nın yanı sıra 
ABD, İsrail, Fas, Lübnan, Irak, Libya, Yemen, 
Tanzanya ve Tunus da yer alıyor. 

Veriler incelendiğinde plastik atık ithalatının 
aydan aya değiştiği de görülüyor. Ocak ayında 
11 milyon 612 bin 337 dolarlık çöp ithalatı 
yapılırken şubatta düşüş yaşanmış. Mart 
ayında ise 15 milyon 679 bin 984 dolarla en 
yüksek miktara ulaşılmış.

Gazze Şeridi'nin kuzeyindeki 
hastaneler 24 saat içinde 

hizmet dışı kalabilir 

Bosna Hersek'te can kayıplarının olduğu 
sel felaketinin ardından yaralar sarılıyor 

Gazze Şeridi'nde bir yıldır gerçekleştirdiği 
katliamlarla Filistinlilere soykırım uygulayan İs
rail'in bölgeye akaryakıt girişine engel olması 
sonucu kuzeydeki hastanelerin 24 saat içinde 
hizmet dışı kalabileceği bildirildi.Kemal Advan Has
tanesi Müdürü Hüsam Ebu Safiye, AA muhabirine 
yaptığı açıklamada, "Gazze Şeridi'ndeki has
tanelerin durumu tam bir felaket" dedi. 

"Yakıtın tükenmesi ve İsrail'in uluslararası 
örgütler üzerinden akaryakıt girişini engellemesi 
sebebiyle 24 saat içinde Kemal Advan Hastanesi 
hizmet dışı kalacak" diyen Ebu Safiye, yaklaşık bir 
haftadır İsrail'in Gazze Şeridi'nin kuzeyine yakıt gir
işine izin vermediğini, bu nedenle yoğun bakımdaki 
hasta ve yaralıların ölüm riskiyle karşı karşıya 
olduğunu kaydetti.İsrail ordusu, 7 Ekim 2023'ten 
bu yana geçen bir yıl boyunca Gazze Şeridi'nde 
gerçekleştirdiği katliam ve yıkımlarla bölgedeki 38 
hastaneden 23'ünü tamamen yok etti. Geriye kalan 
15 hastane ise saldırlarda aldıkları büyük hasar, 
tıbbi cihaz ve malzeme eksikliği sebebiyle oldukça 
kısıtlı imkanlarla hizmet vermeye çalışıyor. 

 
İsrail'in Gazze'yi işgalinde 7 Ekim sonrası 
Hamas'ın silahlı kanadı İzzeddin elKassam Tu

gayları, "Filistinlilere ve başta Mescidi Aksa olmak 
üzere kutsal değerlere yönelik sürekli ihlallere 
karşılık verme" gerekçesiyle İsrail'e 7 Ekim 2023'te 
kapsamlı saldırı düzenledi. 
İsrail, 7 Ekim'deki saldırılarda 1200 İsraillinin 

öldüğünü, 5 bin 132 kişinin de yaralandığını açık
ladı. 
İsrail'in 7 Ekim'den bu yana Gazze Şeridi'ne 

düzenlediği saldırılarda yaklaşık 17 bini çocuk, 11 
bin 378’i kadın olmak üzere 41 bin 825 Filistinli 
öldü, 96 bin 910 kişi yaralandı. 

Enkaz altında halen binlerce ölü olduğu 
bildirilirken, halkın sığındığı hastane ve eğitim ku
rumları hedef alınarak sivil altyapı da tahrip 
ediliyor.

Hersek Neretva Kantonunca 
yapılan açıklamada, sel felaketinin 
en çok etkilediği Jablanica kentinde 
daha önce 16 olarak belirtilen ölü 
sayısının 13 olarak düzeltildiği 
ifade edildi. 

 
Açıklamada, bazı cesetlerin yan

lışlıkla iki kere sayıldığı ve bölgede 
en az 10 kişinin kayıp olduğu belir
tildi. 

 
Sellerin etkilediği diğer kent Fo

jnica'da ise 3 kişinin hayatını kay
bettiği ifade edildi. 

 
Bosna Hersek'te 16 kişinin hay

atını kaybettiği sel felaketinin 
ardından suların çekilmesiyle 
maddi hasarın büyüklüğü de 
görüldü. 

 
Jablanica'daki arama kurtarma 

ekibinden Mladen Kulic, AA 
muhabirine yaptığı açıklamada, 
kayıp ihbarı yapılan kişileri bulmak 
için bölgede olduklarını ifade etti. 

 
Kahramanmaraş merkezli de

premlerde Türkiye'deki arama kur
tarma çalışmalarına da 
katıldıklarını kaydeden Kulic, "Sel 
felaketi de deprem gibi evleri yerle 
bir ettiği için Türkiye'deki günleri 
anımsattı." dedi. 

 
Sular altında kalan caminin 

sadece minaresi görünüyor 
Jablanica'da sular altında kalan 

bir caminin imamı Semir Jahic de 
eşiyle birlikte 7 kişiyi kurtardık
larını söyledi. 

 
Sel suları nedeniyle caminin yal

nızca minaresinin görüldüğünü be
lirten Jahic, "Cemaatimizden çok 
sayıda arkadaşımızı kaybettik. 
Selden bir gece önce kahve içtiğim 
genç artık yok. Suların çekilmeye 
başlamasıyla biz de neler olduğu
nun daha çok farkına varıyoruz." 
dedi. 

 
Türk Kızılay Bosna Hersek Dele

gasyonu da bölgede selden etkile
nenlere yardım eli uzatıyor. 

 
Bosna Hersek'teki sellerin 

ardında çok sayıda kurum maddi 
yardımda bulunurken, birçok 
yardım kampanyası da başlatıldı.
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KocAeli Büyükşehir Belediye-si SEKA Kağıt Müzesince kırsalmahallelerdeki okullarda kurulanel yapımı kağıt atölyesinde etkinli-ğe katılan çocuklar, hem geri dönü-şümle kağıt üretiyor hem de sıfıratığın önemini öğreniyor.SEKA Kağıt Müzesi, 2018'de ha-yata geçirilen Köy Okulları Projesiile el yapımı kağıt atölyesini mer-keze uzak kırsal mahallelere taşıdı.Kovid-19 salgını döneminde proje-ye ara verilse de okulların açılma-sıyla çalışmalara devam edildi.Kırsal mahallelerdeki okullardaatölye ekipmanlarının kurulması-nın ardından çocuklar geri dönü-şüm hamurunu elek yardımıylatopluyor, ekiplerin nezaretinde su-yunu alıyor. Beze düşürülen hamu-ru kurutan öğrenciler, gramajı veölçüsüyle kendisine özel kağıt eldeediyor. Bu sayede çocuklar hem ge-leneksel yöntemle kağıt yapımınıöğreniyor hem de geri dönüşüm vesıfır atık bilinci kazanıyor.SEKA Kağıt Müzesi Koordinatö-rü Hüseyin Saban, AA muhabirine,amaçlarının merkezden uzak ma-hallelerde yaşayan çocuklara geridönüşümle kağıt yapımını uygula-malı göstermek olduğunu söyledi.Proje kapsamında 50'nci okuldabulunduklarını aktaran Saban,"Toplamda 4 bin 900 öğrenciyegeri dönüşümden kağıdın nasıl ya-pıldığını uygulamalı olarak öğret-tik. Çocuklara hem kağıt yapımınıdeneyimle fırsatı veriyoruz hem deSEKA Kağıt Müzesinin tanıtımınıyapıyoruz. Bu faaliyetle kağıdın se-rüveni ve önemi, geri dönüşüm vesıfır atığın önemini öğrencilere ak-tarıp bilinçlendirme yapıyoruz.Biz, merkezden uzakta yer alan,müzemize gelme imkanı çok fazlaolmayan okullara gidiyoruz. Geridönüşüm ve sıfır atığın öneminigelecek nesillere aktarıyoruz." diyekonuştu.Saban, ilk olarak kağıdın serü-veniyle ilgili çocuklara bilgi verdik-lerini dile getirerek, daha sonraöğrencilerin kağıdın yapım serüve-nini aşama aşama uygulayarak öğ-rendiğini kaydetti.Çocukların uygulama sırasındaeğlenceli vakit geçirdiğini belirtenSaban, şöyle devam etti:"Aracımız okula girer girmezçocuklar etrafımızı sarıyor. Kağıdınnasıl yapılacağını merak ediyorlar.El yapımı kağıt atölyesini kurduğu-muzda çocuklar kağıdın yapımınıheyecanla izliyor. Anlatımda bileheyecanlanıyorlar. Geri dönüşümve sıfır atığı bilmeyen çocuklar buetkinlikte öğreniyor. Kağıdı yaptık-larında çocukların gözlerindekiışıltı bize büyük mutluluk veriyor.Bunu yapmaktaki en büyük amacı-mız gelecek nesillerimiz olan ço-cukları geri dönüşüm ve sıfır atıkkonusunda aydınlatmak."
"yaptığım kağıdı odama

asacağım"Kartepe ilçesindeki Veli Akgünİlkokulu 4. sınıf öğrencisi Merve-naz Diner, okulunda böyle bir et-kinlik yapılacağı haberini aldığın-da mutlu olduğunu söyledi.SEKA Kağıt Müzesi ekiplerinekağıt yapımını öğrettiği için teşek-kür eden Diner, "Daha önce SEKAKağıt Müzesine gitmemiştim. Kağı-dın yapımını merak ediyordum.Kağıdı, geri dönüşüm malzemedenaşamalı olarak yaptık. Yaptığım ka-ğıdı odama asıp, odamın en güzelyerinde saklayacağım. O benimiçin çok değerli." dedi.

Kocaeli'de öğrenciler,
geri dönüşümle 

kağıt yaparak sıfır
atık bilinci kazanıyor

TEKNOFEST Adana'ya yöresel 
kıyafet ve kostümlerle katıldılar

türKiye Teknoloji Takımı Vak-fı ile Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı-nın ana yürütücülüğünde düzenle-nen, AA'nın global iletişim ortağıolarak yer aldığı TEKNOFEST, Ada-na Havalimanı'nda devam ediyor.Binlerce katılımcının yer aldığıfestivale, yöresel kıyafetli ve kos-tümlerle gelenler de dikkati çeki-yor.Giydikleri şalvar takımı ve elin-de tespihle alanda dolaşan katılım-cılardan Hakkı Şen, AA muhabirine,açılışından bu yana TEKNOFEST et-kinliklerine katıldıklarını söyledi.Etkinlikleri çok beğendiklerinianlatan Şen, "Selçuk Bayraktar'ateknolojik yönden kalkınmaya kat-kısından dolayı çok teşekkür ediyo-ruz. 2 gündür uçakları izledikçegöğsümüz kabarıyor. İnşallah heryıl bu tür festivaller düzenlenir."dedi.
"Adanalının gözü kebaba

değil teknolojiye doymaz"Yöresel kıyafet giyen Şahin Ünal,TEKNOFEST'in şu ana kadar Ada-na'da yapılan festivallerin en büyü-ğü olduğuna inandığını belirtti.Gençlerin TEKNOFEST'e çok il-gili olduğunu dile getiren Ünal, "Sa-yın Selçuk Bayraktar konuşurkengençlerin gözüne baktım bir şeyleristiyorlar. Bu teknoloji yetmez di-yorlar. Ben bunları gördüm genç-lerde. Bu gençlerle gurur duyuyo-rum." diye konuştu.Ünal, bu tür etkinliklerin artma-sını istediklerine işaret ederek, şöy-le konuştu: "Adanalının gözü keba-ba değil teknolojiye doymaz. Biz biradım daha ileri gidelim istiyoruz.Kim bizi bir adım ileri götürürse,biz onu ömür boyu sırtımızda taşı-rız. Çocuk doğar, büyür, yaşlanır.Türkiye şimdi tekrar yetişiyor. BenTürkiye'nin şu sanayisini, teknoloji-sini görünce hiç şüphem kalmadı.Arkama yaslanırım bundan sonra,Türkiye'nin geleceği parlak."TEKNOFEST Yönetim Kurulu veTürkiye Teknoloji Takımı Vakfı Mü-tevelli Heyeti Başkanı Selçuk Bay-

raktar'ın çok genç ve ufkunun genişolduğunu belirten Ünal, "Onun göz-lerinde ışıltıyı gördüm. 'Ben dahaileri gideceğim, yeter ki arkamdadik durun' diyor. Biz yanında dikduracağız. Gerçekten ateş gibi birinsan. Gurur duyuyor insan." ifade-sini kullandı.
"teknolojiyle ilerleyece-

ğiz"Kral kıyafeti giyip taç takarakkentte dolaşmasıyla ünlenen "Ada-na Kralı" lakaplı 69 yaşındaki Hüse-yin Şen de TEKNOFEST'i harikaolarak nitelendirdi.Projeleri gördüğünü ve çok be-ğendiğini ifade eden Şen, "Ben isti-yorum ki bütün gençler, vatandaş-lar gelsin. Her şey teknoloji üzeri-ne. Savunma sanayimiz de çokönemli yer alıyor. Burada teknolojikher şeyi gördüm. En çok hoşuma gi-

den yerli uçaklarımız. Türkiye, tek-noloji alanında başarılı bir ülke.Herkesin bu uğurda verdiği çabayateşekkür ediyorum. Onlara minnet-tarız. İnşallah bu güzel ülkemiziteknoloji anlamında daha da büyü-teceğiz." ifadesini kullandı.TEKNOFEST'te hava gösterileri-ni ilgiyle izlediğini kaydeden Şen,"Küçük yaştan beri uçaklara ilgimvar. Dünyanın en güzel pilotları, engüzel uçakları bizde olacak inşal-lah. Teknolojiyle ilerleyeceğiz. Bizebu imkanları sağlayan büyüklerimi-ze çok teşekkür ediyorum." dedi.
"Kostümle daha çok ren-

klendirmek istedim"Etkinliğe "Örümcek Adam" kos-tümüyle katılan Can Şaşkın, çok gü-zel bir etkinlik olduğunu söyledi.TEKNOFEST'te çok güzel göste-rilerin yer aldığını aktaran Şaşkın,

"Uçaklar, İHA'lar ve SİHA'larla çokgüzel uçuş gösterileri vardı. Öğren-ciler çok güzel projelerle Adana'mı-zı renklendirdiler. Ben de bu kos-tümle daha da renklendirmek iste-dim. Bugün Cumhurbaşkanımız dageliyor. Onunla birlikte daha güzelolacak." diye konuştu. Şaşkın, giydi-ği kostümüm çocukların dikkatiniçektiğini belirterek şöyle konuştu:"Sürekli fotoğraf çektirmek isti-yorlar. Güzel bir etkinlik oluyor.Türkiye bu şekilde daha da renkle-niyor. Umarım daha da renklene-cek. Selçuk Bayraktar'ın yaptığıprojelerle daha da güzelleşecek.Selçuk Bayraktar, Türkiye'yi çok ile-ri taşıdı, yılmadan devam etti, aslaarkasına bakmadan istikrarlı birşekilde inandığı yolda Türkiye içindevam etti. Umarım daha da başarı-lı olur."
Filmleri küçük ekranda izlemeye alışan yeni

nesil beyaz perdeye yönlendirilmek isteniyor

Antalya dağcılık ve kaya 
tırmanışının da 

vazgeçilmez rotası oldu
türKiye'nin gözde turizm merkeziAntalya, dağcılık ve kaya tırmanışı yapanadrenalin tutkunu yerli ve yabancı turistle-rin de uğrak noktası oldu.Toros Dağları'nın batı uzantısı olan verakımı 600-3086 metre arasında değişenBeydağları, hemen hemen her ay macera-severleri ağırlıyor. Antalya Körfezi'ne para-lel konumdaki Beydağları'nın farklı nokta-larında dağcılık ve kaya tırmanışı yapmakisteyenler için parkurlar yer alıyor.Usta eğiticiler eşliğinde bütün güvenlikönlemleri alındıktan sonra tırmanış yapandoğaseverler, zirveye ulaştıklarında yeşillemavinin kucaklaştığı eşsiz manzarayı izle-me fırsatı elde ediyor.Toroslar Doğa Sporları Kulübü (TO-DOKS) Başkanı Hasan Altuntaş, AA muha-birine, amatör ruhla başladığı dağ tırmanı-şına 15 yıldır antrenör olarak devam ettiği-ni söyledi.Gençlik ve Spor Bakanlığı ile Türkiye

Dağcılık Federasyonu bünyesinde doğase-verlerle gerçekleştirdikleri faaliyetler ara-sında kaya tırmanışı, mağara keşfi, dağcılık,trekking ve kanyon geçişleri olduğunu be-lirten Altuntaş, çevreye ve doğaya duyarlısporcular yetiştirdiklerini kaydetti.Kurulan parkurlarda doğasever yerli veyabancı turistlerin eşsiz tırmanışlar ger-çekleştirdiğini dile getiren Altuntaş, par-kurlarda gönüllülere arama kurtarmayayönelik tırmanış eğitimleri de verdikleriniifade etti.Kaya tırmanışının son derece güvenlibir spor olduğunu anlatan Altuntaş, "Ge-rekli ekipman, eğitim ve bilgiye sahipseniztrafikte araç kullanmaktan, yolda yürü-mekten farkı yok. Tırmanışı yapacak olan-lar malzemeyi iyi tanımalı, federasyonnormlarında eğitimler almalı. Tırmanış sü-recinde gerekli tedbirlerin alınması halindekimsenin burnu bile kanamadan güvenlibir şekilde yapılacak bir spor." dedi.

Kültür ve Turizm Bakanlığı Sine-ma Genel Müdürü Birol Güven, Kovid-19salgını döneminde hızlanan dijitalleşme-nin sinema izleme alışkanlıklarını değiş-tirdiğini belirterek, beyaz perde kültürü-nü yeni nesillere aktarma çabasında ol-duklarını söyledi.Muğla'nın Bodrum ilçesinde düzen-lenen "12. Bodrum Türk Filmleri Hafta-sı" etkinliklerine katılan Birol Güven, AAmuhabirine, Kovid-19 salgını dönemin-de her şeyin çok hızlandığını, dijital tek-nolojilerin hem alışkanlık hem de ba-ğımlılık haline geldiğini söyledi.Sinemayı küçük ekranlarda seyredi-lebilir sanat olarak gören bir nesil yetiş-tiğine işaret eden Güven, sözlerini şöylesürdürdü: "Yeni nesil dijital teknolojileriçok iyi kullanıyor. Cep telefonlarından,laptoplardan film seyrediyorlar. Bu sine-ma değil. Bunun üzerine çalışıyoruz. Be-yaz perde kültürünü yaymaya çalışıyo-ruz. Sinema büyük beyaz perdede, yük-sek sesle karanlıkta ve birlikte izlenenbir sanat etkinliğidir. Bunun dışında ya-pılan şeylere sinema diyemeyiz. Bence

sinemadaki en büyük problemimiz bu.Maalesef artık perde kültürünü kaybedi-yoruz. Salon işletmecileriyle bazı önlem-ler düşündük. İnşallah yeni nesli beyazperdeyle tanıştıracağız. Bunları tekrarbizim kadim kültürümüze, beyaz perdekültürüne geri döndürmenin yolunubulmak zorundayız. Bizim en önemli iş-lerimizden bir tanesi bu." Güven, beyazperdede sinema filmi seyreden ve o tadıalan bir gencin bir daha filmleri cep tele-fonundan izlemeyeceğini düşündüğünüifade etti. Sinema filmlerinin çok özenliprodüksiyonlarla yapıldığını, filmlerdeçok iyi makyaj ve ışık kullanıldığını anla-tan Güven, "Bunun tek bir nedeni perde-nin hata kabul etmemesi. Büyük perde-ye çıkacağı için görüntü, çok özenli birçalışma yapılır. Filmler sadece cep telefo-nunda seyredilirse bu kadar özenli ol-masına gerek yok. Korkumuz sadece ceptelefonundan seyredilen filmlerle zamaniçinde büyük, kaliteli filmlerin sayısıdüşmeye başlar hatta yok olabilir. O yüz-den beyaz perde bizim zannettiğimizdençok daha önemlidir." diye konuştu.

Adana'da düzenlenen Havacılık, Uzay ve Teknoloji Festivali'ni (TEKNOFEST) yöre-sel kıyafetli, "Adana Kralı" ve "Örümcek Adam" kostümlü katılımcılar renklendirdi.
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YunuS Emre Enstitüsü Kültü-rel Tanıtım ve Projeler Daire Baş-kanı Dr. Ömür Karslı, AA muhabi-rine yaptığı açıklamada, Rami Kü-tüphanesi'nde açılan serginin 6Ekim'e kadar ziyaretçilerini ağır-layacağını söyledi.Sergide, büyük şair Beyatlı'nındiplomat yönüne odaklandıklarınıbelirten Karslı, "Yunus Emre Ens-titüsü, Yahya Kemal Enstitüsü veİstanbul Fetih Cemiyeti, birliktebir iş üretmeye karar verdik. Ens-titü olarak kendilerine başvurdu-ğumuzda onlar da bize Yahya Ke-mal arşivini açarak arşivdeki dip-lomatlığa dair belgeleri sundu."dedi.
"Üç farklı avrupa şehrin-

de elçilik yapmış"Karslı, belgeleri yeni bir görseldile kavuşturarak sergiyi hazırla-dıklarını aktararak, "Yahya KemalBeyatlı 1926-1933 yılları arasın-da üç farklı Avrupa şehrinde elçi-lik yapmış. Bunlardan biri Varşo-va, diğeri Madrid, bir diğeri deLizbon." şeklinde konuştu.Yahya Kemal Beyatlı'nın 1948-1949 yıllarında Pakistan Büyükel-çisi olarak görev yaptığının altınıçizen Karslı, şu bilgileri verdi:"Bunun ayrıca altını çizmekgerekiyor. Çünkü Pakistan'da bü-yükelçi olarak görev yapan ilkTürk kendisi. Bu sergide, şairimi-zin 4 farklı bölgede yaptığı elçilikyıllarına dair fotoğraflar, anılar,arşiv malzemesi, mektuplar ve di-ğer görselleri yeni bir dille sun-maya çalıştık."
"rami Kütüphanesi'nin

kitlesi kozmopolit"

Serginin Rami Kütüphane-si'nde olmasının bir avantaj oldu-ğuna işaret eden Karslı, "ÇünküRami Kütüphanesi'nin kitlesi koz-mopolit, farklı yaşlardan birçokinsan geliyor. Öğrenci de uzmanakademisyen de gelebiliyor." ifa-desini kullandı.Ömür Karslı, serginin sadeceşaire ya da edebiyata meraklıolanlara değil, öğrencilere ve uz-man akademisyenlere de hitap et-tiğini vurgulayarak, şunları kay-detti:"Bu sergiye geldiklerinde şairi-mizin diplomat yönüne dair gör-seller eşliğinde yeni bir bilgilen-meye kavuşacaklar. Aynı zamandasergiye yerleştirdiğimiz Yahya Ke-mal'in kendi sesinden dillendirdi-ği şiirlerini duyarak, diplomatlı-ğıyla şairliği arasındaki ilişkiyedair yeni bir bakış edinebilecek-

ler."
"daha geniş kapsamlı bir

sergi oldu"Yahya Kemal Beyatlı'nın diplo-mat yönünü göstermesi açısındanserginin önemli olduğunu vurgu-layan Karslı, "Daha önce Pakis-tan'da Yunus Emre Enstitüsü ola-rak bir sergi açmıştık. Fakat busergide sadece Pakistan'daki bü-yükelçilik yıllarına odaklanmıştık.Bu sefer sergiyi genişlettik. Yenibir konseptle 4 farklı ülkede ve 4farklı şehirdeki bütün diplomatikyıllarına bakan, daha geniş kap-samlı, geniş bakış açısına sahipbir sergi oldu." dedi.Karslı, devlet hizmeti açısın-dan Yahya Kemal'in diplomatikgörevinin önemli olduğunun altı-nı çizerek, "Fakat burada bizimdikkatimizi çeken bir başka unsurda Yahya Kemal'in diplomatik gö-

revlerinden mülhem bazı şiirlerüretmesi. Özellikle Varşova'day-ken yazdığı 'Kar Musikileri'önemli şiirlerinden biri." diye ko-nuştu. Sergide, Beyatlı'nın 1926-1933'te, elçilik yıllarının yanı sıraVarşova, Madrid ve Lizbon'da gö-rev yaptığı dönemlere ait bilgi vegörseller, arşivlerden gün yüzüneçıkarılmış fotoğraf, belge, mektupve anılar yer alıyor.Unutulmaz şairin diplomatikyönüyle ele alındığı sergi, RamiKütüphanesi F1 Sergi Salonundaziyaret edilebilecek.Kültür ve Turizm Bakanlığı ta-rafından Türkiye'nin marka değe-rine katkıda bulunmak üzere buyıl 16 şehirde düzenlenen TürkiyeKültür Yolu Festivali'nin 13. dura-ğı olan İstanbul Kültür Festivali,100'den fazla mekanda 500'ü aş-kın etkinliğe ev sahipliği yapıyor.
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OSmanlı-ruS Savaşı'nda(1853-1856) Kars'ın kahramancasavunulması sonucunda kazanılanzafer dolayısıyla şehre verilen za-fer madalyaları geçici sergi için İs-tanbul'dan Kars'a getirildi.Zaferin nişanı olarak 1856 yı-lında dönemin komutanları tara-fından askerler, gaziler ve askerle-re katkı verenler ile şehit aileleri-ne dağıtılan madalyaların bir yü-zünde Kars Kalesi, diğer yüzündeise Sultan Abdülmecit Tuğrası bu-lunuyor.İstanbul Arkeoloji Müzeleri en-vanterinde bulunan altın, gümüşve bakırdan zafer madalyaları, ikiay süreyle Kafkas Müzesi Harp Ta-rihi Müzesi'ne getirildi.Şehre 170 yıl sonra getirilenkahramanlık madalyaları, geçicisüreyle kentteki birkaç noktadasergilenecek.Kafkas Üniversitesi Dede Kor-kut Eğitim Fakültesi Öğretim Üye-si ve Sosyal Bilimler EnstitüsüMüdürü Prof. Dr. Yaşar Kop, AAmuhabirine, Kars'ın gazilik madal-yasını alışının 170. yılı anısınaKafkas Üniversitesinde "10. Ulus-lararası Tarih Eğitim Sempozyu-mu" düzenlediklerini söyledi.Ayrıca sempozyumu Ata-türk'ün Kars'a gelişinin 100. yılı-na denk getirdiklerini ifade edenKop, programa 6 ülke ile 38 üni-versiteden 160'a yakın bilim insa-nının katılacağını anlattı.
"madalyalar o tarihten bu

yana ilk kez Kars'a geldi"Osmanlı devletinde ilk ve tekgazilik unvanı alan şehrin Kars ol-duğunu belirten Kop, şunları kay-detti:"Madalyalar altın, gümüş ve ba-kır şeklinde basılmıştı. Kars Valili-ği, Kars Müze Müdürlüğünün des-tekleriyle Kültür ve Turizm BakanYardımcısı Nadir Alpaslan'ın kat-kılarıyla madalyaları getirdik,kendilerine çok teşekkür ediyo-rum. Madalyaları sempozyuma ge-lenler de görebilecek, burada dasergileyeceğiz. 170 yıl sonraKars'a resmi yollarla ayak basanilk madalya olacak. Madalyalar şe-hit aileleri ve gazilere verilmişti.Madalyalar o tarihten bu yana ilkkez Kars'a geldi."Kars Arkeoloji ve EtnografyaMüzesi Müdür Vekili Hakim Aslanda şehrin 1855 yılında önemli birzafer kazandığına vurgu yaparak,"Madalyalarda altın, gümüş ve ba-kır malzemeler kullanılmaktadır.Madalyalar Kars'ta görev yapandönemin komutanlarınca, askerle-rine ve askerlere her türlü zorluk-ta katkı verenlere dağıtılmıştır. Bumadalyalardan günümüzde çok azsayıda bulunmaktadır. Yaptığımızaraştırmalarda, İstanbul'daKars'ın zafer madalyalarının oldu-ğunu tespit ettik. İstanbul Arkeo-loji Müzelerinden madalyaları 2aylığına aldık ve geçici sergi açtık.Sergimiz 4 Ekim-4 Aralık tarihleriarasında ziyarete açık olacak."diye konuştu.

Gazi şehir Kars, 
170 yıl sonra 
kahramanlık 

madalyalarıyla 
buluştu

İstanbul Kültür YoluFestivali kapsamındaaçılan "Diplomat ŞairYahya Kemal Beyatlı"sergisi, usta edebi-yatçının elçilik yılla-rına ait fotoğraf, gör-sel, mektup ve el ya-zısı örnekleri görmeimkanı sunuyor.

Yahya Kemal Beyatlı'nın elçilik yıllarına ait 
fotoğraf ve belgeler sanatseverlerle buluştu

Sanatçı Alaattin 
Akbulut'un "Voyage II" 

resim sergisi açıldı
rESSam Alaattin Akbulut'undoğa ve manzara soyutlamalı kom-pozisyonlarından oluşturduğu "Vo-yage II" resim sergisi, The Best ArtGallery'de sanatseverlerle buluştu.Galeriden yapılan açıklamayagöre, küratörlüğünü Ekrem Yalçın-dağ'ın üstlendiği sergide, sanatçınınresimlerinden geniş bir seçki yeralıyor.Açıklamada görüşlerine yer ve-rilen Yalçındağ, sanatçı Akbulut ileüniversitede birlikte öğrenim gör-düklerini belirterek, "Alaattin'in ba-şından beri yapabilme ve ifade ede-bilmeyi önemsediğine tanık oldum.10 yıldır özellikle portre yapmanınhazzına kapıldı. Ressamların resim-lerini özellikle yaptı. Çünkü ressam-ların ressamı olmak istiyordu." ifa-delerini kullandı.Yalçındağ, Alaattin Akbulut'unson 5 yıldır yeni bir konu oluştur-duğunu aktararak, "Tutulma Avcıla-rı fotoğrafçı grubuyla dünyanın çe-şitli ülkelerine seyahat etti ve pro-fesyonel olarak güneş tutulmalarınıfotoğraflayarak, geçici, saniyelik, an-lık bu evren olayını kaydederkenkamerasını o bölgelerin, deyim ye-rindeyse vahşi doğasına yönlendir-di. Kalıcı imgelerden bir arşiv oluş-turdu. Bu arşiv hem belleksel hemde imgesel olarak Alaattin'in resim-lerinin altyapısını oluşturuyor." de-ğerlendirmesinde bulundu.

EdirnE Selimiye Meydanı'nda-ki Havlucular Hanı ve Mezit Bey Ha-mamı'nda restorasyon çalışmalarıdevam ediyor.Osmanlı sancak beylerinden Me-zit Bey tarafından 15. yüzyılda inşaettirilen han ve hamamın ihyasınaVali Yunus Sezer'in talimatıyla şu-bat ayında başlandı.Çalışmalar kapsamında han vehamamın dış duvarlarındaki betonyapılar sökülüp yerine aslına uyguntaş örme işlemi yapıldı. Hamamınkubbeleri de beton yapılardan arın-dırıldı.Çatı onarımlarının sürdüğü tari-hi yapılarda çalışmalar dış cephedüzenlemelerinin tamamlanması-nın ardından sona erecek.Tarihi yapıların ihya çalışmaları-nın kısa sürede tamamlanması ön-görülüyor.
Vali Sezer incelemede bu-

lunduVali Yunus Sezer, han ve hamam-da devam eden restorasyon çalış-malarını inceledi.Restorasyon firması yetkililerin-den çalışmalar hakkında bilgi alanSezer, her iki yapının ihya edilip

kent turizmine kazandırılacağınıbelirtti.Vali Sezer'e inceleme ziyaretindeİl Özel İdaresi Genel Sekreteri veVali Yardımcısı Eyyüp Batuhan Ci-ğerci de eşlik etti.
Esnaf çalışmalardan

memnunEdirne Yediyol Ağzı EsnaflarıYardımlaşma ve Dayanışma Derne-ği Başkanı Necat Yavuz, AA muhabi-rine, çalışmaların hızlı şekilde sür-

düğünü söyledi. Han ve hamamınrestorasyonunun bölgeye değerkattığını belirten Yavuz, "Çatıları-mız bitti. Valimiz de bu işin yakın-dan takipçisi, kendilerine çok teşek-kür ediyoruz. Çalışmalar iyi şekildedevam ediyor, inşallah 2-3 ay içeri-sinde tamamlanacak. Selimiye'ninyanında tarihi bir hanın olması bu-ranın turizm cazibesini artıracaktır.Yapılan çalışmalardan çok memnu-nuz." diye konuştu.

Edirne'deki Havlucular Hanı ve 
Mezit Bey Hamamı'nda 

restorasyon çalışmaları sürüyor
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SAHİPSİZ HAYVANLAR YOL HARİTASI 
BASIN TOPLANTISI’NDA KONUŞTU  

İktidar kanadı tarafından çıkarılan 5199 
sayılı ‘Hayvanları Koruma Kanunu’nda 
Değişiklik Yapılmasına Dair 7527 Sayılı Ka
nun’la ilgili görüşlerini paylaşan İmamoğlu, 
İstanbul ve Türkiye genelinde yapacakları 
uygulamaları detaylarıyla anlattı. İktidarın, 
söz konusu yasayı, tüm belediyeler ve çatı 
kurum TBB’nin görüşünü almadan çıkart
tığını belirten İmamoğlu, “Sorumluluğu 
verdiğiniz kurumsal yapılarla bunu tartış
mamanın hiçbir şekilde tarif edilebilir bir 
tarafı yoktur. Bu anlayış hukuken, ahlaken 
ve vicdanen de kabul edilemez” dedi. 
Türkiye ve İstanbul’daki sokak hayvan
larının ve belediyelerin barınma merkez
lerinin sayıları ile ilgili çarpıcı rakamlar 
sunan İmamoğlu, “Bu mesele, yerel yöne
timlerin boyunu aşan, gerçekten büyük bir 
meseledir. Çünkü sorun, özellikle son 
dönemde, 2025 yıllık bir süreç içerisinde, 
büyüyerek artmıştır. Özellikle vahşi şe
hirleşme ve yapılaşma, bu tür doğal çarpık
lıkların oluşmasının sağlanmasında ya da 
oluşmasında etkin bir süreci ortaya koyar” 
tespitlerinde bulundu. Bu süreçte, tek bir 
sokak hayvanının bile uyutulmasına asla 
izin vermeyeceklerini vurgulayan 
İmamoğlu, “İBB olarak elimizden gelen tüm 
imkanları seferber ederek, kısırlaştırma, 
aşılama ve barınma imkanlarını geliştire
ceğiz ve 16 milyonun huzurunu sağlaya
cağız. Hiçbir sokak hayvanın uyutulmasına 
izin vermeden toplumsal güvenliği sağla
mak için, en üst seviyede gayretle imkan
larımızı, milletimizi, vatandaşlarımızı 
seferber edeceğiz ve bu sorunu, 
sürdürülebilir bir biçimde, bu güzel 
şehrimizde başta olmak üzere, örnek olsun 
diye bütün şehirlere, bütün ülkeye yaymak 
adına da etkin bir gayretin içerisinde ola
cağız” şeklinde konuştu. “Bütün İstanbullu
ları bizimle birlikte hareket etmeye ve 
oluşturacağımız İBB Hayvanları Koruma 
Konseyi'ne dahil olarak, fikir üretmeye, 
paydaş olmaya, katkı sunmaya davet ediy
oruz” diyen İmamoğlu, Çünkü tek yolu var; 
birlikte başarabilmek. Hep birlikte başara
cağız. Bu bir vicdan yolculuğudur, bu bir 
adalet yolculuğudur. Bu aynı zamanda bir 
sevgi yolculuğudur, bir hoşgörü yolcu
luğudur. Toplumsal anlamda çok derin bir 
sınavdır” ifadelerini kullandı. 

Türkiye Belediyeler Birliği (TBB) ve İs
tanbul Büyükşehir Belediye (İBB) Başkanı 
Ekrem İmamoğlu, Dünya Hayvanları Ko
ruma Günü’nde, “Sahipsiz Hayvanlar Yol 
Haritası Basın Toplantısı” düzenledi. Haliç 
Kongre Merkezi’nde düzenlenen toplantıya 
CHP Parti Meclisi üyeleri Mahir Yüksel, 
Cem Aydın, Berker Esen, ilçe belediye 
başkanları, Saadet Partisi TBMM Grup 
Başkanvekili Bülent Kaya, Yeniden Refah 
Partisi Genel Başkan Yardımcısı Prof. Dr. 
Doğan Aydal, DEM Parti İstanbul milletvek
ili Celal Fırat, bağımsız milletvekili Filiz 
Gencer, İBB bürokratları, sanatçılar ve çok 
sayıda hayvansever katıldı.  

“NE BELEDİYELER NE DE TÜRKİYE 
BELEDİYELER BİRLİĞİ BU KAPSAMDA 
MASAYA DAVET EDİLMEDİ” 
İmamoğlu, yaklaşık 45 dakika süren 

sunumunda, kamuoyu ile şu bilgileri pay
laştı: “Bu özel günde, sizlerle son dönemin 
en çok tartışma yaratan sokak hayvanları 
ile ilgili yasal düzenlemeleri ve bizim bu 
konudaki aksiyon planımızı konuşmak 
üzere toplandık. Gerçekte 20 yıllık mevzu
atın uygulanmasından sorumlu ve yetkili 
kurumların denetim ve takip görevlerini 
yerine getirmemiş olmaları nedeniyle, ileri 
boyutlara ulaşan bir sorundan söz ediy
oruz. Evet, sokaklarda yaşayan hayvan 
sayısının artması, popülasyonun kontrol al
tına alınamaması gibi sorunlarımız var. 
Sorunun tek muhatabı haline getirilen 
belediyelerle hiçbir görüş alışverişi yapıl
maksızın yapılan yeni düzenleme, 
belediyeleri idari ve adli yaptırımlarla karşı 
karşıya bırakır durumda. Ne ilçe 
belediyeleri, ne belde belediyeleri, ne 
büyükşehir belediyeleri ne de Türkiye 
Belediyeler Birliği, bu kapsamda masaya 
davet edilmemiş ve ortak görüş oluşturma 
konusunda hiçbir çalışma yapılmamış ol
ması, gerçekten insanı derinden üzüyor. So
rumluluğu verdiğiniz kurumsal yapılarla 
bunu tartışmamanın hiçbir şekilde tarif 
edilebilir bir tarafı yoktur.” 

“BU ANLAYIŞ HUKUKEN, AHLAKEN VE 
VİCDANEN DE KABUL EDİLEMEZ” 

“Bu anlayış hukuken, ahlaken ve vicda
nen de kabul edilemez. Bununla birlikte 
kökünden yanlış bulsak da yayınlanmış ka
nunu görmezden gelemeyiz. Ancak en 
sonda söyleyeceğimi baştan söylemek istiy
orum: İBB Başkanı olarak, bu süreçle ilgili 
stratejik yaklaşımımızı 5 başlıkta özetle
mek ve vatandaşlarıma söz vermek istiyo
rum: Bu süreçte, tek bir sokak hayvanının 
bile uyutulmasına asla izin vermeyeceğiz. 
İBB olarak elimizden gelen tüm imkanları 
seferber ederek, kısırlaştırma, aşılama ve 
barınma imkanlarını geliştireceğiz ve 16 
milyonun huzurunu sağlayacağız. İlçe 
belediyelerini sürece daha fazla dahil ed

erek, sokak hayvanlarının tedavi, koruma 
ve barınma alanlarını geliştireceğiz. 
Toplumsal dayanışma ve yardımlaşma 
kampanyalarıyla sokak hayvanları için 
sürdürülebilir şekilde sahiplendirme ve 
yaşatma imkanlarını genişleteceğiz. 
Sonuçta da yaklaşan, inşallah daha güçlü 
bir iktidar döneminde, daha demokratik 
bir iktidar döneminde, ülkemizi ileriye 
taşıyacak, her hususu halkıyla beraber pay
laşacak bir iktidar döneminde, uzmanlarla, 
meslek örgütleriyle, sivil toplum örgüt
leriyle ve vatandaşlarımızla çalışarak, bu 
yasanın hukuken, ahlaken, vicdanen uygu
lanabilir, bilimsel ve doğru versiyonunu 
hep birlikte hazırlayıp milletimizin hizme
tine sunacağız.” 

“BİZ ‘HAYVANLARI KORUMAKTAN’, 
‘HAYVANLARI UYUTMAYA’ NASIL 
GELDİK?” 

“Dünyadaki uygulamalar gösteriyor ki, 
toplum tarafından kabul görmeyen dayat
macı politikalar, toplum vicdanında derin 
yaralara ve duygusal zedelenmelere yol 
açıyor ama sorunun çözümünde etkili ol
muyor. Açıkça görünüyor ki; 5199 sayılı 
“Hayvanları Koruma Kanunu’nda Değişik
lik Yapılmasına Dair 7527 Sayılı Kanun” da 
beklenen etkiyi yaratmayacak.  

2004 yılında yürürlüğe girmiş olan 5199 
sayılı Hayvanları Koruma Kanunu, aynı 
dünyayı paylaştığımız hayvanların korun
ması ve refahının sağlanması amacını taşıy
ordu. Dikkatinize sunarım; mevcut iktidar 
tarafından çıkarılmış olan bu kanunun adı 
‘Hayvanları Koruma Kanunu’ydu. Tam da 
burada bir soru sormak isterim: Biz ‘hay
vanları korumaktan’, ‘hayvanları uyutmaya’ 
nasıl geldik? Hayatın diğer alanlarında 
olduğu gibi, vatandaşın sesine kulak ver
mekten uzaklaşmış ve ne yazık ki ‘her şeyi 
ben bilirim ve ona göre uygulama yaparım’ 
zihniyet yüzünden. Zaten 5199 sayılı 
yasanın hükümleri eksik uygulanmış, dene
tim yapılmamış, merkezi idare tarafından 
kanunun uygulanmasına yeterli kaynak 
sağlanmamıştı. Bu eksiklikler, sokak hay
vanlarının korunması ve popülasyon kon
trolünde ciddi problemlere sebep olmuş; 
sağlıksız koşullarda yasa̧dıkları ici̧n, zaman 
zaman saldırganlasa̧n sokak hayvanlarının 
neden oldugŭ vakaların artmasına yol 
acm̧ıştı. Yasa; merkezi idare ile yerel 
idareler arasında ciddi ihtilafların doğ
masına, toplumda gereksiz ayrışma ve tep
kilere neden oldu. Bu son yasanın ortaya 
koyduğu en derin sorun budur. İşte bu ya
pacağımız çalışma ve bu ortaklaşa ürete
ceğimiz, birlikte bu sorunu çözme 
yolculuğunun da tam da bu ayrışmayı da 
ortadan kaldıracağına yürekten inanıyo
rum.” 

“ÜLKEMİZDE 4 MİLYON CİVARINDA 
SAHİPSİZ KÖPEK OLDUĞU VARSAY
ILIYOR” 

“Yasa degĭşikligĭni değerlendirdiğimizde, 
öne cı̧kan temel sorunları şöyle görüyoruz: 
20 yıldır yürürluk̈te olan önceki kanunun 
işlevsiz kalmasının ana nedeni, denetimsiz
likti. Eski kanundaki temel strateji, ‘yakala
aşılakısırlaştıryerine bırak’ iken, yeni yasa 
ile ‘yakalaaşılakısırlaştırsahiplendirilinc
eye kadar barındır’ olarak belirlenmiştir. 
Barındırma süresi belirsizdir. Ülkemizde 
son 20 yılda, yerel yönetimler tarafından, 
toplam 322 bakımevi inşa edilmiştir. 
Toplam 1.406 belediyemizin olduğu 
düşünüldüğünde, belediyelerin büyük 
çoğunluğunda hayvan bakımevi olmadığı 
aşikar. Ülkemizde 4 milyon civarında sahip
siz köpek olduğu varsayılıyor. Mevcut 322 
bakımevinin 105.000 hayvanı barındırma 
kapasitesi olduğuna göre, yaklaşık 
3.900.000 civarında köpeği barındırmak 
için, her biri ortalama 2.000 kapasiteye 
sahip olmak şartıyla, 1.950 bakımevine 
daha ihtiyaç var demektir. Yeni kanun, yerel 
yönetimlerin 2028 sonuna kadar yerel 
yönetimlerin hayvan bakımevlerini inşa 
etmesini hüküm altına alıyor. Ancak bu 
süre sonuna kadar toplanacak kapasite fa
zlası köpeğin ne olacağına dair de kanunda 
ne yazık ki açık bir hüküm bulunmamak
tadır.” 

“EKONOMİK KRİZDE, BÖYLE BİR 
BÜTÇEYİ YEREL YÖNETİMLERİN OLUŞ
TURMASI İMKANSIZDIR” 

“Büyuk̈sȩhir, il ve nuf̈usu 25 bini asa̧n 
diğer belediyelerin buẗcȩlerinin binde 3 ile 
binde 5’i arasında degĭşen bir oranının hay
van bakımevleri kurmak, hayvanların 
bakım, rehabilitasyon ve digĕr ihtiyaçlarını 
sağlamak ici̧n kullanılması on̈gor̈ülüyor. Bir 
hayvan bakımevi kurmak için, minimum 
100 milyon TL finansa ihtiyaç olduğunu 
biliyoruz. İnşa edilmesi gereken 1.950 
bakımevi için de yaklaşık 200 milyar TL fi
nansa ihtiyaç olacaktır. Yapım sonrasında 
hizmeti sürdürebilmek için de yılda 50 mi
lyon lira civarında bir işletme ihtiyacının da 
olduğu net. Bu da her yıl yaklaşık 100 mil
yar liralık ek bir finans demek. Ülkemizin 
içinde bulunduğu ekonomik krizde, bu 
sürede böyle bir bütçeyi yerel yönetimlerin 
oluşturması imkansızdır. Oz̈ellikle, nuf̈usu 

25 bini asa̧n birco̧k belediyenin, mevcut 
buẗcȩleri ile böyle bir hizmeti ne kadar 
yetkin sunabilecegĭ konusu on̈emli bir soru 
işareti olusţuruyor. Yasayla, merkezi 
idarenin görevi ise denetleme ve ‘teşvik 
verme’ olarak tasarlanmış, ancak somut 
kurallara bağlanmamıştır. Yasa çıkmasına 
rağmen, uygulamayı düzenleyecek yönet
melikler çıkarılmadığından, uygulamada 
sorunlar yaşanmaktadır.” 

“39 İLÇE BELEDİYESİ İLE BİRLİKTE 
GENİŞ KATILIMLI VE ÇÖZÜM ODAKLI 
BİR ÇALIŞTAY GERÇEKLEŞTİRDİK” 

“İBB olarak, yeni yasanın yol açacağı 
çeşitli sorunları da öngörerek, 1 Ağustos 
2024 tarihinde, 39 ilçe belediyesi ile bir
likte geniş katılımlı ve çözüm odaklı bir 
çalıştay gerçekleştirdik. 39 ilçe belediyem
izin Veteriner İşleri Müdürlüğü ve diğer 
yetkilileriyle gerçekleştirdiğimiz bu çalış
tayda, pek çok konuda fikir birliğine vardık. 
Üst Yapı Şube Müdürlüğümüz tarafından 
tasarlanan modüler hayvan bakımevi pro
jesini orada tanıttık. Görüldüğü gibi biz, 
parti ayrımı gözetmeden ve ortak akılla 
sorunun yönetilmesine kesinlikle öncelik 
veriyoruz. Zaten bu sorunun, bütünlükçü 
bir biçimde halkımızın her bireyinin bil
gilendirilmesi dışında bir çözümün 
mümkün olmadığı da ortadadır. Yıllarca 
ihmal edilmiş olan popülasyon kontrolü 
sorununu, hayvanların refahı, etik, bilim ve 
yaşam hakkı kavramları çerçevesinde ele 
almak zorundayız. Gerekli sağlık 
koşullarını sağlama, geniş çaplı kısır
laştırma ve sahiplendirmenin çok yönlü ve 
çok paydaşlı bir katılımla sağlanabileceği 
de önemli bir gerçek. İBB olarak, işte bu 
bakış açısıyla ‘Sokakta Yaşayan Can Dost
larımız İçin Destek ve Popülasyon Yönetim 
Projesi’ hazırladık.” 

İBB PROJELERİNİ PAYLAŞTI 
“Ama proje detaylarına geçmeden önce, 

İBB olarak son yıllarda yaptıklarımızdan da 
kısaca söz etmek isterim. İBB’nin aşılama 
ve kısırlaştırma çalışmaları, görevde 
olduğumuz süre boyunca artarak devam 
etti. Son 8 yılda İstanbul’da kuduz vakasına 
rastlanmadığını memnuniyetle söylemek 
isterim. ‘Sahiplen İstanbul’ projemiz kap
samında, sivil toplum kuruluşları ve gönül
lülerle iş birliği yaparak, projeler 
geliştirdik. ‘SemtPati’ uygulamasıyla, 
sahiplendirme kampanyalarımıza devam 
ederken, saha gönüllüleriyle de birlikte 
çalıştık. On binlerce hayvanın kısırlaştırıl
masını sağladık. Sokak hayvanlarını 
yakalama, muayene, tedavi, müşahede, 
kısırlaştırma, aşılama ve sahiplendirme 
gibi hayvan rehabilitasyon çalışmaları için 
6 tane hayvan bakımevimiz mevcut. Son 
olarak Kadıköy Hasanpaşa’daki Sahipsiz 
Hayvan Hastanesi projesini tamamladık. 
Maltepe ve Ataşehir Hayvan Bakımevi ve 
Bahçeli Yaşam Merkezi projelerinde ise, 
ilçe belediyelerimizle ortak çalışmalarımız 
en üst seviyede devam ediyor. Bu iki 
merkezimiz, birbiri ile iş birliği içerisinde 
görev alanları çakışmadan, birbirini 
tamamlayacak şekilde bütüncül 
bir bakış açısı ile hayata geçecek. 
Ayrıca tahsisli arazisi bulunan 
Tuzla ilçemiz ve tahsis süreci 
tamamlanmak üzere bulunan 
Kartal ilçemizdeki Hayvan 
Bakımevi ve Bahçeli Yaşam 
Merkezi projelerini de hızla plan
lıyoruz. Diğer ilçe belediyelerinin 
arazi tahsisinin tamamlanması 
durumunda, parti ayrımı 
gözetmeksizin, bütüncül olarak 
ortak çalışma ve projeleri bir
likte yapmaya, İstanbul'un ihtiy
acı olan her bölgede, özellikle bu 
alanları büyütmeye devam etme 
konusunda kararlıyız. Ve buna 
göre bütçe planlamamızı yaptık.” 

YAPILACAKLARI 6 
MADDEDE ANLATTI 

“’Sokakta Yaşayan Can Dost
larımız İçin Destek ve 
Popülasyon Yönetim Projesi’yle, 
bu büyük ahlaki ve vicdani soru
nun sürdürülebilir çözümüne 
odaklanıyoruz. Proje kap
samında, alanda şimdiye kadar 
yaptıklarımızı, şu 6 temel amaçla 
daha da yukarıya taşıyacağız: 
Sahipsiz hayvanların sağlık 
hizmetlerine erişimini artırıp, 
yaşam koşullarını iyileştirerek, 
dostlarımızın refahını yükselt
mek. Kısırlaştırma ve aşılamalar 
yoluyla, sokakta yaşayan hayvan
ların sayısını sürdürülebilir bir 
şekilde denetim altına almak ve 
mutlak popülasyon kontrolünü 
sağlamak. Paydaşlarla iş birliği 
halinde, bakımevi, tedavi ünitesi, 
hayvan hastanesi, araçgereç
ekipman insan kaynağı kapa
sitesinin arttırılması yoluyla 
etkin bir performans ortaya koy
mak. Sokakta yaşayan hayvan
lara yönelik olumsuz tutumları 

değiştirmek, projeye destek vermeleri için 
vatandaşlarımızı bilgilendirmek ve 
sahiplenmeyi teşvik etmek. Veteriner 
hekim odaları, veteriner fakülteleri, veter
iner klinik ve hastaneleri, yerel yönetimler, 
barolar, STK’lar, gönüllüler gibi paydaşlar 
arası etkin bir iş birliği sağlamak. Kurumsal 
yapımızı geliştirmek, hayvan ve insan 
sağlığını daha güçlü korumak amacıyla Vet
eriner Hizmetleri ve Veteriner Halk Sağlığı 
Dairesi’nin kurulabilmesi için mevzuat 
değişikliği yapılmasını sağlamak ve Veter
iner İşleri Müdürlüğü olmayan ilçelerde ku
rulması için destek olmak.” 

“4.868 OLAN KAPASİTEMİZİ, 2 YIL 
İÇİNDE 20.000’E ÇIKARMAYI HEDEFLİY
ORUZ” 

“Proje amaçlarına ulaşmak için, öncelikle 
tesis, ekipman ve insan kaynağı kapa
sitesini geliştireceğiz. Hedefimiz, şu alan
larda atılımlar yapmak olacak: Mevcut 
tedavi üniteleri, bakımevi, hayvan has
tanesi kapasitelerini geliştireceğiz. Vetbüs, 
Motovet, Hayvan Nakil Aracı, Vet Kabin gibi 
araçlarımızın sayısını artıracağız. Veteriner 
malzemeekipman ve sağlık teçhizatı 
sayısını ve kapasitesini artıracağız. 
Örneğin; İBB bünyesindeki tesislerimizde, 
halen 4.869 hayvan barındırma kapasitesi 
bulunuyor. 2 yıl içinde kapasitemizi, hay
vanlara eşzamanlı sağlık hizmeti sunacak 
ve tedavilerini sağlayacak şekilde, 20.000’e 
çıkarmayı mutlak hedefliyoruz. Kapasitem
izi, öncelikle yardıma ihtiyaç duyan hayvan
lar ve kısırlaştırma vakaları için 
kullanacağız. Ayrıca, modüler hayvan 
bakımevi projesine de hız kazandıracağız. 4 
yıllık proje sonunda alet, ekipman ve per
soneli ile birlikte İBB olarak, 40.000 hayvan 
barındırma kapasitesine bu şehirde ulaş
mak zorundayız, diyerek, bu yolculuğu 
güçlü bir şekilde harekete geçirmeye karar 
verdik.” 

“İLÇE BELEDİYELERİMİZ DE 
ÇÖZÜMÜN AKTİF PARÇASI HALİNE 
GELECEK” 

“Ancak bilinmelidir ki, bu hedeflere ulaş
mak için, merkezi bütçeden destek ver
ilmesi ve yeni alan tahsisleri şarttır. İBB 
olarak, ilçe belediyelerimize yeni hayvan 
bakımevi projelendirme, inşa ve işletme 
aşamalarında destek sağlayacağız. Sonuçta, 
ilçe belediyelerimiz de çözümün aktif 
parçası haline gelecek bu şekilde. İlçe 
belediyelerinin mevcut 6.000 olan toplam 
kapasitesi, diliyor ve istiyoruz ki, iş birliğini 
en üst seviyede tutar isek, bütün ilçe 
belediyelerimizle bugüne kadar yaptığımız 
hazırlıklarda bir arada olduğumuz gibi, 
bundan sonra da birlikte hareket ede
bilirsek, 2026 yılının sonuna kadar 
20.000’e, 4 yıllık proje sonunda ise 
40.000’e ulaştırmayı hedefliyoruz. İlave 
olarak Vetbüs, Motovet, Çiftlik Hayvanı 
Nakil Aracı gibi araçlarımızı uygun do
nanım ve teknolojiyle donatacağız. İlçe 
belediyelerinin araç ihtiyacının saptanması 
ve sayılarının artırılması konusunda da iş 
birliği içerisinde olacağız. Rehabilitasyon, 

Kısırlaştırma ve Aşılama Programı 
çerçevesinde veteriner fakülteleri, Veter
iner Hekimler Odası koordinasyonunda 
veteriner klinikleri ve hayvan hastaneleri 
ile iş birliği yapacağız.” 

“KISIRLAŞTIRMA VE 
SAHİPLENDİRMEYİ ÜLKE GENELİNDE 
KAMPANYAYA DÖNÜŞTÜRECEĞİZ” 

“Bizim dönemimizde, İBB olarak, yıllık 
ortalama 33 bin kısırlaştırma yaptık. Bu 
projeyle yılda 50 bin ve 4 yılın sonunda 
200 bin hayvanın kısırlaştırılmasını ve 
aşılanmasını hedefliyoruz. İlçe belediyeleri 
ve muhtarlıklarla iş birliği yaparak, ken
timizdeki 600’ü aşkın besleme noktalarının 
sayısını, popülasyon sıklığını da dikkate 
alarak, çevreyi kirletmeyecek şekilde 
düzenleyeceğiz. Ayrıca, koruluk ve orman
lık alanlardaki besleme noktalarımızı 
artırarak, açlığa bağlı saldırganlığın da 
önüne hep birlikte geçmiş olacağız. İstan
bul'daki petshop ve üretim çiftliklerinin 
düzenli biçimde denetlenmesini sağlaya
cağız, sağlıksız koşullarda faaliyet gösteren
lerin kapatılması için, ilgili kurumlarla 
mutlak iletişimde olacağız ve süreci takip 
edeceğiz. Kısırlaştırma ve sahiplendirme 
işlemlerinin kırsal bölgeler de dahil olacak 
şekilde ülke genelinde bir kampanyaya 
dönüştürülmesi için, en etkin tanıtım ve 
girişimler noktasında etkin bir kurum ola
cağız.” 

“İSTANBUL’DA, YILDA 5.000 
SAHİPLENDİRME HEDEFLİYORUZ” 

“Bu anlamda diliyor ve istiyorum ki, bu 
işe gönül vermiş, gerçekten vicdanen hep
imizi rahatsız edebilecek bu tür görüntü
lerin ortadan kalkması adına, bu 
kampanyaya toplumun her kesimini, 
sanatçısını, yöneticisini, iş insanını, 
siyasetçisini, her kesimini kapsayacak bir 
biçimde sağlayacağımızı ve hiç kimsenin 
buna hayır demeyeceğini şimdiden 
hissedebiliyorum. Yapacağımız kampa
nyalarla, İstanbul’da, yılda 5.000 
sahiplendirme hedefliyoruz. İmkânı olan 
vatandaşlarımızın ve özellikle kurumsal fir
maların bu konuda bizlere daha aktif katkı 
vermelerini bekliyoruz. Yani biz bu konuda 
çok özel çalışmalar yaptık. İştiraklerimiz, 
yapılarımız, binalarımız… Örneğin; her fab
rika mutlaka bu konuda harekete geçebilir, 
sanayi tesisleri, iş merkezleri gerçekten bu 
konuda çok etkin davranabilirler ve bize 
çok büyük katkı sunabilirler. Bu konuda 
özellikle hem Ticaret Odası hem Sanayi 
Odası üzerinden çok etkili bir çalışmayı ve 
kampanyayı harekete geçireceğimizi de be
lirtmek isterim. Tabii başka yerler de 
ekleyebiliriz. Okulları ekleyebiliriz. Yani her 
okulun bir hayvan sahiplenmesini ekleye
biliriz. Başka alanları ekleyebiliriz. Yaş gru
plarının uygun olduğu yapıları veya 
birtakım sistemleri ekleyebiliriz.”

TBB ve İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu, Dünya Hayvanları Koruma Günü’nde, ‘Sahipsiz Hayvanlar Yol Haritası Basın Toplantısı’ düzenledi. 
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Örnek No:54* 
T.C. İSTANBUL 1. İFLAS DAİRESİ 

2022/2 İFLAS 
TAŞINIRIN GAZETE VEYA İNTERNET HABER SİTESİ İLANI
Bir borçtan dolayı aşağıda cins, miktar ve değerleri yazılı mallar satışa çıkarılmış olup 

mahcuzun ayrıntılı görsellerine, artırmaya ilişkin şartlara ve ayrıntılı açıklamalara 
esatis.uyap.gov.tr adresi üzerinden 2022/2 İFLAS sayılı dosya numarası ile erişim sağlan-
abilir. 
Muhammen Kıymeti     Adedi Cinsi       Mahiyeti ve Önemli Vasıfları 
730.000,00                       1 Taşıt        34PE3052 Plakalı , 2015 Model , TOYOTA 

               Marka , COROLLA 1.4 D-4D ADVENCE M/M 
               Tipli , 1NDJ288555 Motor No'lu , 
               NMTBN3JEX0R051958 Şasi No'lu , Yakıt Tipi 
               Dizel , Vites Tipi Otomatik , Rengi Beyaz , -
               Aracın kaporta aksamında gözle görülür bir 
               hasar olmadığı, aracın ön sağ far nikelajının, ön 
               panjur Toyota ambleminin olmadığı, arka bagaj 
               kapağında boya kalkması, sağ arka çamurluk, 
               sağ arka kapı ve sağ ön kapıda ufak bir  
               vuruk olduğu, 

-Aracın kapılarının açıldığı, araç iç aksamında gözle görülür bir eksik olmadığı, iç aksamında 
detaylı temizlik yapılmış olduğu, 
-Aracın motor kaputunun açıldığı, motor ve mekanik aksamında gözle görülür bir eksik ol-

madığı, araç motor ve mekanik aksamının oldukça yeni ve temiz olduğu, aracın aküsünün 
yeni olduğu tespit edilmiştir. 
-Aracın boya aksamında kullanımdan dolayı muhtelif çiziklerin olduğu, ayrıca araca boya ko-

ruma yapılmış olduğu tespit edilmiştir. Dosyada aracın detaylı bilirkişi raporu mevcuttur. 
Artırma Bilgileri 
1.Artırma Başlangıç Tarih ve Saati : 28/10/2024 - 14:09 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Bitiş Tarih ve Saati : 04/11/2024 - 14:09 
2.Artırma Başlangıç Tarih ve Saati : 27/11/2024 - 14:09 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Bitiş Tarih ve Saati : 04/12/2024 - 14:09 
03/10/2024 (İİK m.114/4)

Resmi ilanlar www.ilan.gov.tr’de                     BASIN:2099902
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real Madrid Teknik DirektörüCarlo Ancelotti, Arda Güler'in takımiçindeki rekabetten dolayı çok fazlasüre alamadığını söyledi.La Liga'da sahalarında Villare-eal'e karşı oynayacakları 9. haftamaçı öncesinde basın toplantısı dü-zenleyen Ancelotti, gazetecilerin so-rularını yanıtladı.Milli futbolcu Arda Güler ile ilgilibir soruya İtalyan teknik adam,"Arda için ilk 11'de yer bulmak kolaydeğil, rekabet çok fazla. İki maça ilk11'de çıktı ve geçen yıla göre dahafazla rol üstleniyor." dedi.Bu sezon ilk yenilgisini hafta için-de UEFA Şampiyonlar Ligi'nde dep-lasmanda Lille karşısında yaşayanReal Madrid'in tekrardan iyi futboloynamaya konsantre olması gerekti-ğini vurgulayan Ancelotti, "Bazen iyibir sezon başlangıcı sizi yenilmezhissettirir ama bir yenilgi sizi ger-çekle yüzleştirir." şeklinde konuştu."Olmak istediğimiz yerden uzaktadeğiliz." diyen Ancelotti, şu değer-lendirmeyi yaptı:"Savunma yönünden yoğunluk vetop dolaşımı konusunda endişelen-memiz gerekiyor. İyi tepki verirsenizbu yenilgi büyük bir fırsattır. Takımkaybetmek istemedi çünkü oyununsonunda her şeyini verdi ve biz desonuna kadar mücadele ettik. Oyun-cularla konuştum ve topa sahip ol-maktan yoksun olduğumuz ve dahahızlı paslar konusunda anlaştık. Ay-rıca savunma seviyesinde yoğunlukgerekiyor. Doğru yoldayız ve her za-mankinden daha güçlüyüz."

Ancelotti: Arda için 
ilk 11'de yer 

bulmak kolay 
değil, rekabet 

çok fazla

UlUslararası Futbol Federasyonla-rı Birliği (FIFA), Gazze'de devam eden soy-kırıma rağmen İsrail'in uluslararası futbol-dan men edilmesine yönelik Filistin'denyapılan çağrıya ilişkin vereceği kararı birkez daha erteledi.FIFA Konseyi, İsrail'in uluslararası fut-boldan men edilmesine yönelik başvuru-nun görüşüldüğü dünkü toplantıda yine İs-rail'e karşı bir yaptırım kararı alamadı.Filistin Futbol Federasyonu (PFA), İsra-il'in uluslararası futboldan men edilmesineyönelik FIFA'ya yaptıkları başvuruyla ilgilibağımsız bir hukuki değerlendirme alır-ken, 3 Ekim'de İsrail'in uluslararası futbol-dan men edilmesini beklediklerini açıkla-mıştı.Konuyu geçen temmuz ayındaki ola-ğanüstü konsey toplantısında ele almasözü veren FIFA, kararı 31 Ağustos'takiFIFA Konseyi toplantısına ertelemiş vedaha sonra kararını ekim ayı toplantısınataşımıştı.FIFA, disiplin komitesinin ise FilistinFutbol Federasyonu tarafından öne sürü-len ayrımcılık suçuna ilişkin İsrail'e yöne-lik soruşturma başlatmakla görevlendiril-diğini açıkladı.Bu kapsamda Filistin topraklarında bu-lunduğu iddia edilen İsrail futbol takımla-rının İsrail'deki müsabakalara katılımı dasoruşturulacak.PFA, geçen nisan ayında FIFA'ya ilettiğiyazılı başvuruda, 7 Ekim'den bu yana İsra-il'in düzenlediği saldırıların yol açtığı insanhakları ihlalleri ile İsrail liginde yaşananayrımcılık ve ırkçılığa karşı gerekli adımla-rı atmadığı gerekçesiyle İsrail Futbol Fede-rasyonunun FIFA üyeliğinin sona erdiril-mesini talep etmişti.Filistin Gençlik ve Spor Yüksek KonseyiBaşkanı Cibril er-Rucub, geçen mayıs ayın-da yaptığı açıklamada, PFA'nın, İsrail'in ih-racına yönelik FIFA'ya yaptığı başvuruyugeri çekmeleri için İsrailli yetkililer tarafın-dan tehdit edildiklerini söylemişti.Konuyla ilgili olarak FIFA Başkanı Gian-ni Infantino, "Bölgede devam eden şiddet,her şeyden önce 74. FIFA Kongresi'nde debelirtildiği gibi barışa ihtiyacımız olduğu-nu doğruluyor. Olanlar karşısında son de-rece şaşkın olduğumuz ve düşüncelerimi-zin acı çekenlerle birlikte olduğu bir dö-nemde, tüm tarafları bölgede barışı derhalyeniden tesis etmeye çağırıyoruz." ifadele-rini kullandı.

FIFA, İsrail'in futboldan
men edilmesine 

yönelik başvuruyu
yine erteledi

dünya Gençler TekvandoŞampiyonası'nda milli sporcuRüveyda Nur Evin, bronz ma-dalya kazandı.Türkiye Tekvando Fede-rasyonunun açıklamasınagöre, Güney Kore'nin Chunc-heon kentinde düzenlenenşampiyonanın dördüncü gü-nünde üç milli sporcu tatami-ye çıktı. Kadınlar 44 kilodayarışan Rüveyda Nur Evin,bronz madalyanın sahibioldu.Rüveyda, ilk turda bağım-sız sporcu Vladislava Kreto-va'yı, ikinci turda HongKong'dan Sum Yi Ma'yı,üçüncü turda İsrail'den LihiChmilevsky'i ve çeyrek final-

de Yunanistan'dan ChristinaGeorgia Aidonidou'yu mağ-lup etti. Yarı finalde Tay-van'dan Chieh-Ling Wang'ayenilen milli sporcu, dünyaüçüncüsü oldu.Şampiyonanın ilk günün-de kadınlar 52 kiloda Sıla Ir-mak Uzunçavdar ile bronzmadalya kazanan Türkiye,madalya sayısını 2'ye yük-seltti. Organizasyonda bugünayrıca erkekler 48 kiloda Mu-rat Semih Uzun çeyrek final,kadınlar 49 kiloda da AslıCemre Ceylan ilk turda rakip-lerine mağlup oldu. DünyaGençler Tekvando Şampiyo-nası, 6 Ekim Pazar günü sonaerecek.

Tredyol Süper Lig ekiplerindenSamsunspor'un teknik direktörü Tho-mas Reis, üst sıralardaki yerlerini koru-mak istediklerini söyledi.Alman teknik adam, Nuri Asan Tes-isleri'nde düzenlediği basın toplantısın-da açıklamada bulundu.Süper Lig'in 8. haftasında Adana De-mirspor'a konuk olacaklarını anlatanReis, "Milli takım arasından sonra Fener-bahçe ile oynayacağımız maçtan çokdaha önemli olacak. Ligde bulunduğu-muz durum gayet iyi. Adana Demirspormaçından da galibiyet alarak yerimizisağlamlaştırmak istiyoruz. Üst sıralardakalıp aşağı ile puan farkını açmak istiyo-ruz. Adana Demirspor'un ligde son sıra-da olduğunu biliyorum ancak kesinlikle kolaybir maç olmayacak. Kendi oyunumuzu saha-ya yansıtmamız gerekiyor. Umarım o maçtanda galibiyetle ayrılırız." dedi. Oyuncularınıngösterdiği performanstan memnun olduğu-nu aktaran Reis, "Bugüne kadar oynadığımızkarşılaşmalar çok zordu. Bazı maçlarda şan-sın da yanımızda olduğunu zamanlar oldu.Özellikle Göztepe maçında rakip 3-1 ödeyken

4'üncü golü atsaydı farklı bir senaryo ortayaçıkacaktı. 4-1'den sonra geri gelmek zor ola-caktı, orada şanslı olduğumuz bir pozisyonvardı. Takım vazgeçmemeyi ve sonuna kadarsavaşmayı öğrendi. Taraftarlarımız 3-1'densonra almış olduğumuz sonuçtan ötürü çokmutlu olmuştur." ifadelerini kullandı.Thomas Reis, ligde 5 galibiyet ve 2 mağ-lubiyet yaşadıklarını hatırlatarak, şunları

kaydetti:"Her maçta yüzde 100'ümü-zü vermemiz gerekiyor. Böyle gi-dersek puan veya puanları alma-nın yanı sıra rekorlar kırabiliriz.Benim için şu an bu tablo çokönemli değil. Sonuçta lig çoküzün sürecek. Önemli olan liginsonunda neler yaptığımızdır.Önemli olan takımın başarısıdır.Ben sadece takımda bir bireyim,benim başarımdan daha çok ta-kım olarak ne yaptığımız önemli.Ben takımıma güveniyorum, ta-kımım bana güveniyor. Oyuncu-larım gayet iyi iş çıkartıyor. Buşekilde devam etmemiz gereki-yor. Sonuçta 2 maç kaybedersek eleştirilerbaşlayacaktır. O nedenle çok fazla çalışmamızgerekiyor. İçinde bulunduğumuz durum el-bette iyi ama bunu korumamız gerekiyor. Ka-zandığımız 3 galibiyet var peş peşe ama cid-diyeti elden bırakmamamız gerekiyor. Kesin-likte gelmiş olduğumuz yere kolay gelmedikama burada kalmak, buraya gelmekten dahazor olacaktır."

Arnavutluk'un Çekya ve
Gürcistan maçlarının 

aday kadrosu açıklandı
aday kadroda Beşiktaş'tan ErnestMuçi, Bodrum FK'den Arlind Ajeti veTaulant Seferi de yer aldı. Teknik direk-tör Sylvio Mendes Campos Junior"Sylvinho", başkent Tiran'da düzenlediğibasın toplantısında, oyuncularındanmemnun olduğunu ifade ederek, 40-50futbolcuyu izlediklerini söyledi. Sylvin-ho'nun belirlediği 24 kişilik aday kadro-da şu futbolcular yer alıyor: Kaleci: Tho-mas Strakosha (AEK Atina), Elhan Kas-trati (Cittadella), Alen Sherri (Cagliari)Savunma: Elseid Hysaj (Lazio), IvanBalliu (Rayo Vallecano), Mario Mitaj (Al-Ittihad), Andi Hadroj (Partizani), ArdianIsmajli (Empoli), Berat Gjimshiti (Ata-lanta), Arlind Ajeti (Bodrum FK), MarashKumbulla (Espanyol), Enea Mihaj (Fa-malicao) Orta saha: Ylber Ramadani(Lecce), Kristjan Asllani (Inter), AmirAbrashi (Grasshoppers), Adrion Pajaziti(Gorica), Qazim Laçi (Sparta Prag), Ne-dim Bajrami (Rangers), Ernest Muçi (Be-şiktaş) Forvet: Jasir Asani (Gwangju),Taulant Seferi (Bodrum FK), Arber Hox-ha (Dinamo Zagreb), Myrto Uzuni (Gra-nada), Mirlind Daku (Rubin Kazan)

İnan, kulüp tesislerindeki an-trenmandan önce basın mensup-larına, Beşiktaş maçının takım veşehir için çok önemli olduğunu,bu karşılaşmada puan ya da pu-anlar almak istediklerini ifadeetti.Bu sezon yeni bir takım kur-duklarını ve bazı futbolcuların15-20 günde ikinci, üçüncü maç-larına çıktığını aktaran İnan,"Bunları artık bir kenara bıraktık,büyük bir maç ve büyük bir takı-ma karşı kendi sahamızda oyna-yacağız. Bu tür maçlar bizim gibişehir takımları için çok önemli birfırsat. Taraftarın maça gelmesi veonlara güzel şeyler yaşatmak an-lamında bizim için değerli birmaç olacak. Amacımız her maç ol-duğu gibi bu maçı da kazanmak."dedi. İnan, ikas Eyüpspor'a karşımaçı kazanabilecekleri pozisyon-lara girdiklerini ancak bireyselhatalardan ve tecrübesizliktendolayı müsabakayı kaybettiklerinivurguladı. Takımın artık rahatçapozisyona girebilmesinin kendini

umutlandırdığını belirten İnan,şunları kaydetti:"Pozisyon üretip ofansif olarakdoğru yerleşim yapabiliyoruz.Bunlar beni mutlu eden şeyler.Umutluyum ama önemli olan bumaçtan puan ya da puanlar al-mak. En kötü bir puan almamızlazım. Bu maçı kazanacağımızayürekten inanıyorum. Az öncefutbolcularımızla da konuştuk.Onların çok iyi futbolcu oldukları-na inanıyorum. Bu hiç değişmeye-cek, yarın maçı kaybetsek bile

inancımı değiştirmeyecek. Oyun-cularımız gayet iyi, onlara da ra-hat olmalarını söylüyorum. Kendikalitelerini sahaya yansıtmalarıgerekiyor. Gergin olmadan kendi-mize güvenmemiz lazım."Taraftarın desteğini her zamanyanlarında hissetmek istedikleri-ni belirten İnan, Gaziantep'in bü-yük ve önemli bir futbol şehri ol-duğunu, bu yüzden izleyiciden zi-yade taraftarlık olgusuna ihtiyaçduyduklarına dikkati çekti.Geçen sezon son haftalarda

çok önemli bir iş başardıklarınıdile getiren İnan, "Çok zor bir za-manda Allah bunu nasip etti. Kar-şılığında daha fazla destek bekli-yoruz. Henüz ligin başı, biz bütünbenliğimizle gece gündüz deme-den çalışıyoruz. Emeklerimizinkarşılığını bir gün alacağız. Gazi-antep'e yakışan, her şartta takı-mın yanında olmasıdır. Her za-man sonlar önemli, önce destekverin, takıma inanın sonra o zor-lukları, pişmanlıkları yaşamaya-lım." ifadelerini kullandı.

Selçuk İnan, Beşiktaş 
karşısında takımına güveniyor

Samsunspor, üst sıralardaki 
yerini korumak istiyor

Milli tekvandocu Rüveyda Nur Evin,
gençlerde dünya üçüncüsü oldu

Gaziantep FK TeknikDirektörü Selçukİnan, Trendyol SüperLig'in 8. haftasında 6Ekim Pazar günü içsahada Beşiktaş ileyapacakları maçı ka-zanmak istediklerinisöyledi.
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Hızlı tempolu ve genellikle endişe 
verici zamanlarda yaşıyoruz ve 
dolandırıcılar bundan faydalanmak için 
hazırlar. Korku güçlü bir silah olabilir ve 
dolandırıcılar bunu insanlara nasıl 
aşılayacaklarını ve onları belirli ve ac
eleci eylemlerde bulunmaya nasıl zorlay
acaklarını bilirler. Siber alemde, bunu 
yapmanın yaygın bir yolu, scareware adı 
verilen korkutucu yazılımlardır. Scare
ware, cihazlarımızı ve verilerimizi etk
ileyen siber güvenlik sorunlarıyla ilgili 
korkularımızı ve endişelerimizi, halk 
arasında "bilgisayar virüsü" olarak bili
nen ancak bugünlerde daha çok "kötü 
amaçlı yazılım" olarak adlandırılan şey
lerin kurbanı olduğumuza inandırarak 
ticaret yapan klasik bir blöftür. Amaç, 
bizi bu korkuların nihayetinde gerçek
leşeceği bir yola sürüklemektir. Neyse ki 
soğukkanlılık ve ön uyarı güçlü bir 
savunmadır.  

 
Scareware çeşitli şekillerde  

sunulabilir: 
 
Açılır pencereler: Bunlar bir bağlan

tıya tıkladığınızda, bir web sayfasını zi
yaret ettiğinizde veya belirli bir 
uygulamayı açtığınızda otomatik olarak 
açılır. Bilgisayarınıza her an çökmesine 
neden olabilecek tehlikeli bir kötü 
amaçlı yazılım bulaştığını söyleyebilirler. 
Durumu düzeltmenin tek yolu, var ol
mayan bir AV aracını indirmek için açılır 
pencereye tıklamaktır. 

Epostalar ve sosyal medya mesajları: 
İstenmeyen epostalar da aynı numarayı 
deneyerek sizi cihazınızda tespit edilen 
yeni bir kötü amaçlı yazılım bulaşmasını 
temizlemek için hızlı hareket etmeye 
ikna edebilir. Bunlar yasal görünen 
ancak sahte eposta adreslerinden bile 
gelebilir. Ancak bağlantıyı takip eders
eniz veya gömülü düğmeye tıklarsanız 
sizi gerçekten kötü amaçlı bir siteye veya 
indirmeye yönlendirecektir. 

Malvertising: Meşru sitelerdeki veya 
sosyal medya platformlarındaki kötü 
amaçlı reklamlar da aynı şeyi yapabilir 
ve kullanıcıyı 'AV yazılımı' indirmek ve 
bilgisayarında veya mobil cihazında var 
olmayan 'kötü amaçlı yazılımı' kaldır
mak için tıklamaya teşvik edebilir. 

Teknik destek aramaları: Bazen açılır 
pencereler veya mesajlar, sizi bir 
dolandırıcılık çağrı merkezine yönlendi
recek bir teknik destek numarasına 
sahip olabilir. Oradaki ekip size bilgisa
yarınızın ya da cihazınızın tehlikede 
olduğuna dair bir şeyler söylemeye hazır 
olacaktır. Sorunu 'çözebilmeleri' için siz
den uzaktan erişim yazılımı indirmenizi 

isteyebilirler. Gerçekte, kişisel veri
lerinizi toplamak ve/veya sizi bloat
ware'den biraz daha fazlası olan bir 
yazılım için ödeme yapmanız için 
kandırmak istiyor olacaklardır. 

  
Her şey zihinde 
 
Scareware, kimlik avı mesajlarında 

sıklıkla gözlemlediğimiz türden klasik 
sosyal mühendislik tekniklerini kulla
narak çalışır. Kurbana düşünecek zaman 
bırakmayarak pişman olacağı bir karar 
vermesi için acele ettirmeye çalışırlar. 
Uyarı hissedilir ve aciliyet hissi yarat
maya yöneliktir: Örneğin, "Şimdi 
harekete geçin yoksa dosyalarınız ve fo
toğraflarınız sonsuza kadar bozulabilir." 

Dolandırıcılar yanıp sönen kırmızı 
görüntüler, büyük harflerle yazılmış 
metinler ve hatta muhtemelen sözde 
virüslü dosyaların hayali ekran görüntü
lerini göstererek bu aciliyeti artıracaktır. 
Ayrıca taranmakta olan makinenin iler
leme çubuğunu da gösterebilirler.  

Son olarak, sosyal mühendislik kur
banı mesajın meşru bir kaynaktan 
geldiğine ikna etmeye dayanır. Bu ne
denle dolandırıcılar "DriveCleaner", "An
tivirus360", "PC Protector" ve "Mac 
Defender" gibi isimler kullanarak yasal 
güvenlik sağlayıcılarının marka ve isim
lerini taklit etmek için ellerinden geleni 
yaparlar. 

 
Scareware’den nasıl uzak durulur? 
 
Korkutucu yazılımlardan korunmak 

zor değil. İşte bir "uyarı" gördüğünüzde 
aklınızda bulundurmanız gereken bazı 
en iyi uygulamalar: 

 
Korkunun sizi ele geçirmesine izin 

vermeyin ve asla açılır pencereye tıkla
mayın. "AV aracının" adını tanımıyor
sanız, meşruiyetini doğrulamak için 
Google gibi güvenilir bir kaynaktan adını 
araştırın. 

Uyarıya tıklamak yerine web 
tarayıcınızı kapatın veya internet bağlan
tısını kesin. Windows'ta ilkini Control
AltDelete tuşlarına basıp Görev 
Yöneticisi'ni seçerek ve tarayıcı görevini 
sonlandırarak yapabilirsiniz. Mac'te, 
Force Quit penceresini açmak için Com
mandOptionEscape tuşlarına basın. Al
ternatif olarak, cihazı kapatmanız 
yeterlidir. Her iki durumda da pencereyi 
kapatmak yerine kötü amaçlı yazılım 
yükleyebileceğinden açılır penceredeki 
sahte "X" veya "Kapat" düğmesine tıkla
maktan kaçının. 

Korku yazılımlarının ilk etapta 
ekranınızda görünme olasılığını azalt
mak için saygın açılır pencere veya 
reklam engelleyicileri kullanın. Bu engel
leyicilerin çoğu kötü niyetli açılır 
pencereleri size ulaşmadan önce durdu
racaktır. 

Tarayıcılarınızı ve bilgisayar yazılım
larınızı güncel ve en son ve en güvenli 
sürümde tutun. Favori programlarınızın 
eski sürümleri kötü aktörler tarafından 
istismar edilmeye daha açıktır. 

Korku yazılımlarını cihazlarınızdan 
engellemek için güvenilir bir sağlayıcı

dan yasal güvenlik yazılımı yükleyin. Bu 
araçları en son sürümle güncel tutmayı 
unutmayın.  

Seçtiğiniz güvenlik yazılımının yasal 
uyarılarının neye benzediği konusunda 
kendinizi eğitin, böylece bunları korku
tucu yazılımlardan gelenlerden kolayca 
ayırt edebilirsiniz. 

Meşru güvenlik yazılımı satıcılarının 
ekranınızı kötü amaçlı yazılımlar 
hakkında sizi uyaran bir dizi açılır 
pencere ile doldurmayacağını unut
mayın. 

 
Scareware nasıl kaldırılır? 
 
Sakin olun ve korkmayın. Eğer bilgisa

yarınıza ya da mobil cihazınıza zararlı 
yazılım bulaşırsa bunu kaldırmak çok da 
zor olmayacaktır. Unutmayın ki bu 
gerçek bir kötü amaçlı yazılım değildir. 
Elle taramak için yasal güvenlik aracınızı 
çalıştırın ve kaldırma talimatlarını iz
leyin. Bunu yapamazsanız, yazılımı 
manuel olarak arayabilirsiniz. Windows 
10'da: "Program ekle veya kaldır "ı 
arayın ve karşınıza çıkan listeden 
kaldırın. Mac'lerde, Finder penceresinin 
Uygulamalar kategorisinde korkutucu 
yazılım programını bulun. Sağ tıklayın ve 
Çöp Kutusuna sürükleyin, ardından Çöp 
Kutusunu boşaltın. Ayrıca tüm eposta 
ve finansal hizmet hesaplarının paro
lalarını da değiştirmelisiniz.  

ELİF ŞİPKA

Okul bünyesinde kurulan İki Mavi 
Takımı'ndan 7 öğrenci, Makine 
Mühendisliği Bölüm Başkanı Doç. Dr. 
Doğuş Özkan danışmanlığında dron ve 
insansız hava araçlarında (İHA) kullanıl
ması için fan modülü üretti. 

 
Öğrenciler, hava araçlarındaki motor

ların etki kuvvetini artıran modül ile 
TEKNOFEST'in Jet Motor Tasarım Yarış
ması'na katıldı. 

 
Jüri değerlendirmesi sonucu birinci 

olan proje, Türkiye Teknoloji Takımı 
Vakfı ile Sanayi ve Teknoloji Bakanlığının 
ana yürütücülüğünde Adana Havali
manı'nda düzenlenen, Anadolu Ajan
sının global iletişim ortağı olduğu 
TEKNOFEST'te sergilenmeye başladı. 

 
Takımın standını ziyaret edenler, yerli 

ve milli "askeri turbo fan modülü" 
hakkında bilgi aldı. 

 

 
Üst üste 3 yıl birincilik ödülü 

aldılar 
Takım kaptanı Enes Şerefoğlu, AA 

muhabirine, 2021'den beri 

TEKNOFEST'e katıldıklarını söyledi. 
 
Festivalde katıldıkları ilk yarışmada ik

incilik ödülü kazandıklarını dile getiren 
Şerefoğlu, "İkincilikten sonra 3 yıl üst 

üste birinci olduk. Bu başarılarımızda 
bize desteklerini esirgemeyen Sayın Milli 
Savunma Bakanımız Yaşar Güler, Rek
törümüz Prof. Dr. Erhan Afyoncu ile 
dekanımız ve okul komutanımıza 
teşekkür ediyoruz." dedi. 

 
"TEITF6000'nın fan modülünün 

küçük boyutunu yaptık 
Şerefoğlu, modülü kendilerinin tasar

ladığını belirterek, şunları kaydetti: 
 
"Şu anda sadece TEI, turbo fan mod

ülü üzerine çalışıyor. İlk yerli turbofan 
uçak motoru TEITF6000'nın fan mod
ülünün küçük boyutunu yaptık. Bu 
modül, askeri alandaki dronlar, gemi 
savar füzeleri ve küçük çaplı İHA'larda 
kullanılabiliyor. Türk Silahlı Kuvvet
lerinde iyi bir subay olmayı hedefliyoruz. 
Bunun ışığında Türk Silahlı Kuvvetleri 
çatısında altındaki yerli ve milli projel
erde boy göstermek istiyoruz."

Bilgisayarınızın veya cihazınızın ekranı kötü amaçlı yazılım tehlikesi hakkında sizi uyaran açılır pencerelerle bombardı
mana tutulduysa o zaman muhtemelen scareware ile karşılaşmışsınızdır. Scareware, kurbanın makinelerine kötü amaçlı 
yazılım bulaştığına inandırıldığı ve ihtiyaç duymadıkları "AV yazılımı" için ödeme yapmaları, kişisel, finansal bilgilerini ver
meleri veya gerçek kötü amaçlı yazılım yüklemeleri için kandırıldıkları bir dolandırıcılık yöntemidir.  Siber güvenlik şirketi 
ESET dolandırıcıların Scareware taktikleri karşısında kullanıcıların  yapması gerekenler hakkında önerilerini paylaştı.

Korkutarak tuzağa 
düşürüyorlar

Deniz Harp Okulu öğrencilerinin "askeri 
turbo fan modülü" TEKNOFEST'te birinci oldu 

ASPİLSAN milli batarya 
ve pil ürünlerini 

TEKNOFEST'te sergiliyor 

Anadolu Ajansının (AA) global iletişim ortağı 
olduğu TEKNOFEST Adana, T3 Vakfı ile Sanayi 
ve Teknoloji Bakanlığının ana yürütücülüğünde, 
kamu kuruluşları, teknoloji devleri, üniversiteler 
ve medya kuruluşlarının da aralarında olduğu 
128 kurumun katılımıyla Adana Havalimanı'nda 
gerçekleştiriliyor. 

TEKNOFEST'in paydaşları arasında yer alan 
ASPİLSAN, geliştirdiği milli pil ve batarya sistem
lerini ziyaretçilere tanıtıyor. 

AA muhabirine açıklamalarda bulunan 
Özdemir, ASPİLSAN Enerji'nin,1974 Kıbrıs Barış 
Harekatı'nda telsiz bataryalarına uygulanan am
bargolar neticesinde Kayserili hayırseverlerin in
isiyatifiyle kurulduğunu hatırlatarak, 1983 
yılından beri batarya ve pil üretimini sağlayarak 
ordu ihtiyaçlarını karşıladıklarını söyledi. 

Özdemir, Türk Silahlı Kuvvetlerini 
Güçlendirme Vakfı çatısı altında, Savunma 
Sanayii Başkanlığı destekleri ile 2022'de tekrar 
şarj edilebilir silindirik pili Kayseri'de üreterek, 
yeni nesil teknoloji trenlerini kaçırmadan enerji 
teknolojilerini takip edip üretimine devam ettik
lerine dikkati çekerek, tesislerinde yüksek kalit
ede 18650 silindirik lityum iyon piller 
üretildiğini anlattı. 

 
Bu tesisin önemine değinen Özdemir, konuş

masını şöyle sürdürdü: 
 
"Biliyorsunuz artık harp koşulları çok değişti. 

Bugün cihazlar gerek güvenlik açıkları gerekse 
tedarik zinciri dahil pek çok kademede bu 
zafiyetlerden faydalanabiliyor. O yüzden ülkem
izde telsizinden, elektroniğine, donanımından, 
yazılımına ve bataryasına kadar bütün sürecin 
bizde olması güvenlik risklerini minimize etmek 
için çok önemli. Hep şunu söylerim; 'En iyi düş
manımız bize tedarik ettiği piline ihtiyaç duy
duğumuzda çalıştırmaz ama bu platform 
üzerinde tutuşabilir, operasyonlar sırasında 
sahip olduğunuz platforma dahi zarar verebilir'. 
O yüzden bu süreçlerin bizim gözetimimiz al
tında, kendi bilgi birikimimizde daha iyisini de 
yapacak şekilde kendi mühendislerimizle, kendi 
fabrikalarımızda, kendi işçilerimizle üretilmesi 
çok kıymetli. Tam bağımsız Türkiye'de enerji ve 
teknolojide bağımsızlık en önemli noktalar. AS
PİLSAN Enerji de bu noktada hem teknoloji hem 
enerji çözümleri sunmaktadır." 

 
"Pek çok teknolojinin enerji ve güç sistemleri 

ASPİLSAN tarafından yapılıyor" 
ASPİLSAN Enerji Genel Müdürü Prof. Dr. 

Özdemir, askerlerin kullandığı telsiz 
bataryalarıyla başlayan sürecin bugün 
Türkiye'de raylı sistemlerin batarya üreticisine, 
KAAN'la birlikte TUSAŞ platformlarının 
neredeyse tamamının enerjilendirilmesini gerek 
lityum iyon çözümleri gerek nikel kadmiyum 
çözümlerle birlikte sağladıklarını dile getirdi. 

Özdemir, "Yine deniz platformlarından, 
savunma sistemlerine, harp sistemlerine kadar 
pek çok teknolojinin enerji ve güç sistemleri AS
PİLSAN tarafından tasarlanıyor ve yapılıyor. 
Havada, karada, denizde kahraman ordumuzun 
ihtiyaçlarını çözmek üzere hizmetler sunuyor." 
diye konuştu. 

TUSAŞ'la birlikte imzaladıkları son çerçeve sö
zleşmesiyle ASPİLSAN Enerji’nin imzasının uzay 
sistemlerinde de olacağını kaydeden Özdemir, 
Vakıf şirketleriyle deniz altından, yakın uzaya 
kadar pek çok alanda çalışan özel bataryaların 
tasarımlarını halihazırda geliştirdiklerini belirtti. 

Özdemir, "Bu tasarımlar, üretimler ürüne 
dönüştü ve envanterimize girdi. Biz de bunları 
öncelikli kendi ihtiyaçlarımızı sonra da dünyada 
bir oyuncu olmak üzere hem mühendislik hem 
de altyapı imkanlarımızı geliştirecek şekilde 
değerlendireceğiz." dedi. 

 
"Yerli bir sistem güvenlik algısını en üst 

düzeye taşıyor" 
Özdemir, ASPİLSAN'ın dünyadaki teknolojisi 

ve sahip olduğu imkanlar ve yaptığı işlerle çok 
özel bir yerde olduğunu aktararak, kendileri gibi 
dünyada birkaç tane şirket olduğunu ifade etti. 

 
Özdemir, "Toz malzemenin fabrikamıza giriş 

yapıp sonucunda pil olarak çıktığı, kendi elek
tronik devre tasarımlarımızın elektronik devre 
kartlarına dönüştürülüp, donanımlarıyla, 
yazılımlarıyla birlikte bataryaya dönüştüğü ve 
bunlar da gerek R100 sertifikasyonu gibi otomo
tiv, IRIS sertifikasyonu gibi raylı sistemler, EASA 
gibi havacılık ve AS9100 gibi askeri sistemlere 
uygun batarya çözümlerini fabrikamızda yapıy
oruz. Bu noktada hücresinden donanımına, 
yazılımına kadar yerli bir sistem güvenlik algısını 
en üst düzeye taşıyor." şeklinde konuştu.
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